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Vážení a milí spoluobčané,
jako mávnutím kouzelného proutku skončili dětem 

prázdniny a  nám dospělým období zaslouženého odpo-
činku ať už v tuzemských destinacích či daleko ve světě. 
Ale ani během prázdnin se nezahálí a  je potřeba pokra-
čovat v  rozpracovaných akcích a  směřovat ke zdárnému 
dokončení.

Během letních měsíců byla dokončena rekonstrukce 
provozních objektů mateřské školy a v průběhu září a října 
bude zahájen provoz ordinací a také tělocvičny pro malé 
sporty. Následovat bude další etapa rekonstrukce, a  tou 
bude ordinace dětského lékaře. Nově zrekonstruované 
prostory budou k dispozici od dubna příštího roku.

V  polovině prázdnin byla zahájena výstavba optické 
sítě v naší obci. Podrobnosti jsou uvedeny v samostatném 
příspěvku tohoto vydání zpravodaje.

Slovo starosty
Další akcí, která bude dokončena na podzim letošního 

roku je rekonstrukce smuteční síně přímo navazující na 
nové Komunitní centrum u kostela. Dojde tak ke sjednoce-
ní fasád a střešní krytiny obou objektů a také ke zlepšení 
přístupu k vodovodu pro napouštění vody.

V současné době je již vypsáno výběrové řízení na do-
davatele stavebních prací na první etapu rekonstrukce 
ulice Osvobození v úseku od hlavní křižovatky po bývalý 
transformátor. Celá akce by měla být dokončena do polo-
viny příštího roku.

Aby rekonstrukcí nebylo málo již je zpracovávána pro-
jektová dokumentace na rekonstrukci ulice Sokolská od 
železničního přejezdu po areál společností PLASTYKO 
a AMM Otáhal.

Vážení spoluobčané, přeji vám krásný barevný podzim, 
ještě hodně sluníčka a vinařům bohatou úrodu.

Váš starosta Pavel Kotík

Zastupitelstvo Obce Kobylí po projednání 
přijalo následující usnesení:

• UZ/01/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje program 
jednání zastupitelstva

• UZ/02/02/2023 zastupitelstvo obce volí ověřovatele 
zápisu Libora Křivku a Zdeňka Sovadinu

• UZ/03/02/2023 zastupitelstvo obce volí návrhovou 
komisi s předsedou Romanem Kaszperem a členy 
Vlastimilem Jandou a Rostislavem Rusňákem

• UZ/04/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtové opatření č. 2/2023

• UZ/05/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
závěrečný účet obce Kobylí za rok 2022 bez výhrad

• UZ/06/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje účetní 
závěrku obce Kobylí ke dni 31. 12. 2022

• UZ/07/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. 10184 o výměře 3 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/m2

• UZ/08/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje pozemku p. č. 10180 o výměře 22 m2 v k.ú. 
Kobylí na Moravě a obci Kobylí

• UZ/09/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje pozemku p. č. st.892 o výměře 28 m2 v k.ú. 
Kobylí na Moravě a obci Kobylí

• UZ/10/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje části pozemku p. č. 2217/1 v k.ú. Kobylí 
na Moravě a obci Kobylí dle nově vypracovaného 
geometrického plánu

Usnesení zastupitelstva Obce Kobylí
č. 2/2023 ze dne 6. 6. 2023

• UZ/11/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje pozemků p. č. st. 1029 o výměře 26 m2 
a p. č. 4742/157 o výměře 55 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí

• UZ/12/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
záměr prodeje pozemků p. č. 4741/3 o výměře 79 m2 
a p. č. 4741/24 o výměře 80 m2 v k.ú. Kobylí na Moravě 
a obci Kobylí

• UZ/13/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje části pozemku p. č. 2217/1 v k.ú. Kobylí 
na Moravě a obci Kobylí dle nově vypracovaného 
geometrického plánu

• UZ/14/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
rekonstrukci vozovky, chodníků a parkovacího 
stání v ulici Osvobození dle předložené projektové 
dokumentace vypracované společností PROST Hodonín 
(KOM02+KOM 03) a pověřuje radu obce Kobylí 
provedením Výběrového řízení a výběrem dodavatele.

• UZ/15/02/2023 zastupitelstvo obce souhlasí 
s podáním žádosti o dotaci na rekonstrukci chodníků 
ulice Osvobození z dotačního programu IROP.

• UZ/16/02/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
rekonstrukci smuteční místnosti u kostela a pověřuje 
radu obce Kobylí provedením výběrového řízení 
a výběrem dodavatele.
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Budování optické sítě
Na přelomu července a  srpna začalo budování optic-

ké sítě v naší obci. V první fázi jsou prováděny výkopo-
vé práce nutné pro položení chrániček optického kabelu. 
Tyto práce budou probíhat přibližně do konce listopadu 
a součástí bude i navrtání nemovitosti dle dohody s maji-
telem a příprava pro zavedení optického kabelu. Realizace 
přípojky je v době výstavby zdarma. Realizací se rozumí 
již zmiňované vyvrtání prostupu pro trubičku o průměru 
10 mm a kompletní výkopové práce.

Následovat bude druhá fáze  – zprovoznění přípojky 
a  testování provozu. Jednotlivé nemovitosti budou při-
pojovány postupně a ihned uváděny do provozu. Předpo-
kládáme velkou poptávku občanů o toto nové připojení, 
a proto mohou zájemci kontaktovat poskytovatele, firmu 
Internet4you, již napřímo na tel. čísle 533 534 200. Tato 
informace platí i pro zájemce doposud registrované v se-
znamu na OÚ Kobylí. Žádosti budou postupně vyřizovány 
v krátkém časovém termínu.

Pro úplnost uvádíme telefonní kontakty na techniky 
v době výstavby optické sítě:

• Výkopové práce: p. Raus tel.: 733 735 992
• Příprava přípojky: p. Kopřiva tel.: 776 577 267

Bližší informace včetně kompletní projektové doku-
mentace naleznete na internetových stránkách obce 
Kobylí - www.kobyli.cz.

Zastupitelstvo Obce Kobylí po projednání 
přijalo následující usnesení:

• UZ/01/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje program 
jednání zastupitelstva

• UZ/02/03/2023 zastupitelstvo obce volí ověřovatele 
zápisu Josefa Kaňu a Pavla Nováka

• UZ/03/03/2023 zastupitelstvo obce volí návrhovou 
komisi s předsedou Romanem Kaszperem a členy 
Jaroslavem Zechmeisterem a Vlastimilem Jandou

• UZ/04/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtové opatření č. 3/2023

• UZ/05/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. 10180 o výměře 22 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/m2

• UZ/06/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. st.892 o výměře 28 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/m2

• UZ/07/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemků p. č. st. 1029 o výměře 26 m2 a p. č. 4742/157 
o výměře 55 m2 v k.ú. Kobylí na Moravě a obci Kobylí za 
cenu 100 Kč/m2

Usnesení zastupitelstva Obce Kobylí
č. 3/2023 ze dne 5. 9. 2023

• UZ/08/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemků p. č. 4741/3 o výměře 79 m2 a p. č. 4741/24 
o výměře 80 m2 v k.ú. Kobylí na Moravě a obci Kobylí za 
cenu 100 Kč/m2

• UZ/09/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. 4742/187 o výměře 28 m2 v k.ú. Kobylí 
na Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/m2

• UZ/10/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje části pozemku p. č. 345/14 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí dle nového geometrického plánu

• UZ/11/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje pozemku p. č. 2217/58 k.ú. Kobylí na Moravě

• UZ/12/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
směny části pozemku p. č. 7048 a dále nově vzniklých 
pozemků p. č. 7151/2 a 7151/3 ve vlastnictví obce 
Kobylí za nově vzniklý pozemek p. č. 7248/6 „a“ a „b“ 
o výměře 3457 m2 v k.ú. Kobylí na Moravě

• UZ/13/03/2023 zastupitelstvo obce odkládá prodej 
pozemku p. č. 4741/32 o výměře 44 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/m2

• UZ/14/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje pořízení 
elektromobilu typu „pickup“ a pověřuje radu obce 
provedením výběrového řízení a výběrem dodavatele

• UZ/15/03/2023 zastupitelstvo obce schvaluje 
rekonstrukci ordinace dětského lékaře v prostorách MŠ 
a pověřuje radu obce Kobylí provedením výběrového 
řízení a výběrem dodavatele.
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Co se dělo v muzeu
V období letních prázdnin jsme 
v muzeu pořádali několik akcí.

Prvorepublikový podvečer dne 4. 8. 2023
Akce se velmi vydařila, přestože dlouho nebylo jasné, 

jestli nastane mokrá či suchá varianta. Počasí s námi do 
poslední minuty hodně laškovalo, ale přesně v 18 hodin 
přestalo poprchat, tak jsme zvolili variantu na dvoře mu-
zea. Jak se ukázalo, vzhledem k velkému počtu návštěvní-
ků, to bylo nejlepší řešení. Zvukař rychle zapojil aparaturu, 
hudebníci Jazz trio se přemístili na podium, ženy z KPH se 
snažily vysušit všechny lavice a stoly a mohlo vše začít. 
Sešlo se nás na dvě stovky, někteří i ve stylovém prvore-
publikovém oblečení, čímž dotvořili jedinečnou atmosfé-
ru večera. Módní přehlídka modelů z dvacátých až třicá-
tých let, které byly zapůjčené z Městského divadla Brno 
a z Muzea Lednice Dávná paní Marie Létalové, nám pro-
fesionálně předvedly dámy z tohoto muzea. Paní Létalová 
zpracovala i originální komentář přehlídky. Jazz trio svým 
vystoupením a  zvolenými skladbami a  písněmi té doby, 
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bylo vynikající. Připomněli jsme si 210. výročí na-
rození Terezie Masarykové, maminky T. G. Masaryka 
a  také, že v  tento den roku 1901 se narodil Louis 
Amstrong, když mimo jiné zazněla jeho slavná píseň 
What a Wonderful World v podání Jazz Tria. Nechy-
bělo ani občerstvení ve stylu první republiky, deser-
ty a míchané drinky. Jediné, co nevyšlo, byl slíbený 
příjezd auto veteránů, do deště se svými mazlíčky 
nevyjíždějí, tak snad příště.

Písničkový recitál Vítka Veselého 
a jeho hostů dne 12. 8. 2023

Skvělá zpěvačka Zuzana Teplíková se nám před-
stavila i jako spisovatelka se svojí knížkou nejen pro 
děti „Celestýnčiny kouzelné kuličky“. Dalšími hosty 
bylo duo flétnistů Jaromír Josef s dcerou Zuzanou, 
kteří nám zahráli J. S.Bacha s  Vítkovým kytarovým 
doprovodem. Vítkův pestrý recitál zahrnul skladby 
od Dylana a Simona & Garfunkela po Fanoša Miku-
leckého, od Folk Rocku po moravskú lidovú. Taky 
jsme vzpomněli s Františkem Řačákem na volejba-
listu Petra Zemánka a  50. výročí memoriálu, který 
nese jeho jméno. Byl to moc hezký podvečer s pěk-
nou písničkou a s přáteli.

Vernisáž Slovácko s úsměvem dne 3. 9. 2023
Poslední prázdninový den jsme otevírali slavnost-

ní vernisáží výstavu autora Jana Grabce „Slovácko 
s úsměvem“. Autor kreslených vtipů, rodák ze Zara-
zic, je nejen výborný harmonikář a grafik, ale také 
spolupracovník a  redaktor nového „Rádia Jih Cim-
bálka“. Strávili jsme příjemný podvečer s úsměvem 
a písničkou. Výstava, která pobaví, potrvá v muzeu 
do 15. 10. 2023.

Radoslava Bureš Obadalová

Dne 26.  8.  2023 nás v  muzeu navštívily dvě dámy. 
Starší z nich, jako rodačka z Kobylí, se nám snažila vy-
světlit svůj původ. Podle jména jsme jí nedokázaly zařa-
dit k žádné kobylské rodině. Povídaly jsme si, až začala 
vyprávět o staré poště (nyní Enapo) a  jejich stěhování 
do nově postavené pošty, tak jsme na to přišly. Její tatí-
nek byl pan poštmistr František Strach, který nastoupil 
po poštmistrovi Vladimíru Doležalovi. Byl v obci veřej-
ně činný, byl i náměstkem starosty a jako člen TJ Sokol 
se velkou měrou zasloužil o stavbu a dokončení soko-
lovny. Když po dlouhém hledání obec našla vhodné 
místo k postavení pošty nové č. p. 500 na „Zelničkách“ 
s bytem, přestěhoval se tam poštmistr Strach i  s  rodi-
nou. Tam se pak naše návštěvnice dne 26. 4. 1925 naro-
dila. Poštmistr Strach odešel po roce 1928 na poštu do 
Rohatce. Po jeho odchodu vedl poštu Jaroslav Matulík.

Neuvěřitelně vitální a  komunikativní, 98letá paní 
Zdenka v nás zanechala závan nostalgie na dávné časy 

a život v Kobylí, které sice opustila ve velmi útlém věku, 
ale v  jejich vzpomínkách zůstalo. Spolu s  ní muzeum 
navštívila její dcera, která ji doprovodila po místech 
vzpomínek i na kobylskou Stezku mezi vinohrady. A toto 
zapsala do pamětní knihy:

Narodila jsem se tu v Kobylí 26. 4. 1925. Tatínek tu byl 
poštmistr, a to na staré poště, kde je dnes obchod i na nové 
poště u nádraží. Přeji všem dobrým a hodným Kobylákům 
hlavně zdraví, úspěch v životě rodinném i pracovním.

Zdenka Vybíralová rozená Strachová

Radoslava Bureš Obadalová

Návštěva v našem muzeu
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Neměly by být zapomenuti - vyznamní rodáci
Letos uplynulo 110  let od úmrtí významného kobyl-

ského rodáka JUDr.  Martina Frice. Toto je stručný výtah 
z 18stránkového zápisu v Kronice obce Kobylí z let 1925-
1944, str.  44-61, následně zpracován doc.  Oldřichem 
Francem v dokumentech Toulky kobylskou minulostí.

JUDr. MARTIN FRIC (1855 - 8. 7. 1933) 
ministerský rada IV. hodnostní třídy

Zdejší rodák nezámožných rodičů  – poněkud zadlu-
ženého podsedníka, premiant na kobylské škole, stu-
doval na hlavní škole v Hustopečích a českém gymná-
ziu v  Brně, kde maturoval roku 1877 s  vyznamenáním 
a  posléze práva na univerzitě ve Vídni. V  říjnu 1879 
složil první státní zkoušku. Jako dobrý student byl ví-
tán v  Kobylí na faře, ve škole u  Šmahelů na Vrbici, ve 
vlastenecké rodině Bezděků v  Kobylí, s  jejichž synem 
Methdodem se přátelil. Po 2.a 3. státní právnické zkouš-
ce nastoupil do politické služby na moravském místo-
držitelství – na zemskou školní radu. Jako referent pro 
školské záležitosti prospěl českému školství všech typů 
na Moravě tím, že dovedl poradit při zřizování českých 
škol i tam, kde se německé obecní správy tomu vzpíraly 
a že lex Perek nezůstal na Moravě jen na papíře *). Zde 
byl pověřen redakcí Vládního věstníku pro školy obec-
né na Moravě, úpravou českého vydání Příruční knihy 
zákonů a  nařízení pro školy obecné na Moravě a  pře-
vedením do správné češtiny zemských zákonů a  naří-
zení ve věcech školských dříve vydaných. Byl jedním 
ze dvou Čechů tehdy pracujících v  tomto významném 
úřadě (místodržitelství), na které pohlíželo německé 
úřednictvo jako na cizopasníky. Byl známou brněnskou 
osobností a jedním z prvních členů Českého čtenářské-
ho spolku v Brně.

V roce 1900 odešel z Brna – stal se okresním hejtma-
nem v Prostějově, kde pečoval o hospodářské zvelebení 
okresu. V  té době byl získán v  tomto volebním okrese 
český mandát do říšské rady proti Němcům. Po jedenác-
tileté službě v  Prostějově se stal místodržitelským ra-
dou a vedl referát českých vysokých a odborných škol, 
pak referát silniční, „při kteréžto příležitosti zprostřed-
koval svému rodišti, obci Kobylí… průjezdní a připojovací 
silnici na okresní síť silniční, čímž obec Kobylí nejen na 
vzhledu, nýbrž i na silničním spojení bez valných nákladů 
neobyčejně získala“.

Za první světové války mu vzhledem k  pokročilé-
mu věku bylo předáno velení 1. náhradní skupiny 25. 
domobraneckého pluku v  Herzogenburgu v  Dolních 
Rakousích. V uznání svých služeb byl roku 1917 pový-
šen do šlechtického stavu s  přídomkem „z  Jakardova“ 
odpovídajícím vymřelému rodu pánů z Jakardova, kteří 
v polovině 17. století drželi svobodný dvůr Jakardovský 
v  Kobylí na Čaganově. Vzhledem k  zdravotnímu stavu 
nastoupil 1. 7. 1918 opět na své místo jako místodrži-
telský rada u místodržitelství v Brně. Po zřízení Česko-

slovenské republiky nabídl ochotně své služby a  zku-
šenosti nové vládě. Byl vybrán za vládního komisaře 
města Brna, pak za vládního komisaře Obchodní a živ-
nostenské komory v  Brně a  posléze, když Dr.  Stránský 
ověřil jeho české smýšlení, byl povolán jako ministerský 
rada do ministerstva sociální péče, kde měl na starosti 
referát podpor v nezaměstnanosti.

V letech 1922 až 1926 byl pověřen správou Zemské-
ho úřadu pro péči o  válečné poškozence v  Bratislavě, 
v roce 1926 se vrátil na ministerstvo sociální péče jako 
přednosta odboru V.  – invalidního, odkud 1.  4.  1927 
odešel na trvalý a zasloužený odpočinek po 45leté slu-
žební době (s léty válečnými po 52leté službě). Byl za-
kladatelem studijního fondu na Masarykově univerzitě, 
na Vysoké škole technické, na brněnském státním čes-
kém gymnáziu, kde studoval, a na obecné škole v Koby-
lí, ve svém rodišti.

Z  manželství s  Olgou Šulcovou z  Brna se jim naro-
dila dcera Marie, provdaná za odborného učitele Vodu, 
a syn Dr. Vladimír Fric, který se věnoval zahraniční služ-
bě (nejprve rakousko -uherský konzul v Aleppu, později 
čs. konzul v Jeruzalémě).

JUDr Martin Fric zemřel 8.  července  1933. Byl to 
ušlechtilý a česky smýšlející člověk.

Vybrala Radoslava Bureš Obadalová

*) Roku 1905 přijal zemský sněm tzv.  Lex Perek. Šlo 
o důsledné rozdělení školských rad na české a němec-
ké a prosazení principu, že vyučovací jazyk školy se má 
shodovat s národností dítěte
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Během léta jsme pozvali do Kobylí Kinematograf Bratří 
Čadíků. Projekce se uskutečnila na hřišti Za Mlýnem a mu-
sím říct, že celou akci provázelo nádherné počasí a dobrá 
atmosféra. Bonusem byla i částka (35 732 Kč), která se vy-
brala a putuje na Konto Bariéry. Všem, kteří přispěli, pan 
Čadík moc děkuje.

Další velkou akcí pro obec a kulturní komisi bylo samo-
zřejmě Zarážení hory, které bylo poprvé i s doprovodným 
pátečním programem. Vaše účast a reakce na celý program 
byly velmi pozitivní. I účinkující byli z tohoto odpoledne 
příjemně překvapeni a  prostředí v  Suchořádské zmole, 
počasí a  pohostinnost místních doladily celkový dojem. 
Samozřejmě sobotní scénka kobylských ochotníků a zpě-
váků byla pomyslnou třešničkou na dortu. Vaše podpora 
a účast dává všem, kteří tyto věci dělají ve svém volném 
čase, velký náboj do příštích akcí.

Zprávy z kulturní komise
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Milí přátelé,
s radostí Vás zveme na charitativní výstavu obrazů „Děti pro děti“, která se bude konat
19.11.2023 ve 14:00 v Muzeu obce Kobylí. 

Obrazy nakreslili talentované děti ze Základní školy v Kobylí. Výtěžek z prodeje obrazů
bude věnován Nadačního fondu dětské onkologie Krtek, který se snaží pomáhat
dětem bojujícím s touto nemocí. Během výstavy budete mít jedinečnou příležitost
obdivovat díla těchto talentovaných mladých umělců. Každý obraz vypráví příběh
a odráží jedinečný pohled dětské fantazie. Hudební doprovod zajistí sami mladí
hudebníci, kteří navodí příjemnou atmosféru.

Po prohlídce obrazů si budete moci vychutnat raut, který bude připraven pro všechny
návštěvníky výstavy zdarma. Vaše přítomnost a podpora je pro nás velmi důležitá.
Přijďte, podpořte tyto talentované děti a přispějte na dobrou věc.

Vstupné 200 Kč. Celý výtěžek ze vstupného bude rovněž věnován NFDO Krtek.

Těšíme se na setkání s Vámi! S úctou Krtek, Muzeum obce Kobylí a spol.

 QR kód, transparentního
účtu Nadačního fondu

dětské onkologie Krtek 

Děti pro děti

A co nás čeká na podzim? Již 2. října se uskuteční odpo-
ledne pro naše seniory, kde vás čeká hezký program a zá-
věrem si můžete zazpívat se Sklepankou. 12.  listopadu 
zveme všechny na divadlo Mlčeti zlato, které se uskutečni 
v sokolovně a v hlavní roli se představí Dana Morávková 

a  Jan Čenský. Nebude chybět ani předvánoční koncert 
25.  listopadu se skupinou Fleret a  Zuzanou Šulákovou. 
Poslední akcí tohoto roku bude Zpívání pod věží, a to v so-
botu 9. prosince.

Na všechny akce vás zveme a těšíme se!!!

Za kulturní komisi Jitka Láníčková
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Podzim pomalu přichází a s ním i další kurz společen-
ských tanců pro dospělé. Samozřejmě přichází i vinobraní 
a  s  ním spousta práce pro mnoho místních pánů i  dam. 
Ale nenechte se odradit nedostatkem času! Hodinka a půl 
týdně s Vaší drahou polovičkou jistě bude stát za to a nic 
Vám ve sklepě neuteče. Společně se naučíte základní 
kroky i  složitější figury mnoha standardních a  latinsko-
-amerických tanců, zažijete u toho mnoho zábavy, poznáte 
nové přátele a užijete si svůj společný čas. Navíc, své zís-
kané taneční dovednosti pak můžete zúročit nadcházející 
plesovou sezónu.

Začneme 25. září, tančit budeme pravidelně v pondělí 
od 19 do 20:30 hodin v sokolovně v Kobylí, opět pod tak-
tovkou úžasného tanečního mistra – pana Václava Kosmá-
ka (Taneční studio Morava Mikulov).

Čeká nás celkem 9 lekcí (8 + závěrečná prodloužená). 
Kurz je vhodný pro úplné začátečníky i  pro pokročilejší 
tanečníky, kteří ve svých dovednostech budou moci po-
kračovat navazováním nových tanečních figur a  sestav 
u jednotlivých tanců. Cena za celý kurz je 3200 Kč na ta-
neční pár.

Poděkování stárků
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se jakkoliv po-

díleli na přípravě a organizaci hodů. Děkujeme vinařům, 
zahrádkářům, hasičům, fotbalistům, motorkářům, obci 
Kobylí. Dále bychom chtěli poděkovat Michalu Bártovi za 
přípravu máje, Pavlu Novákovi za stavění máje, Jožkovi 
Kaňovi za nacvičení zavádky, Ivu Bukovskému za rozvoz 
májek, Štěpovi Galovi za složení zavádky a  Pohostinství 
U Káňů za přípravu obědů a večeří. Velké díky patří také 
naší kobylské chase, která nám pomáhala při přípravě 
hodů a bez které by se hody nemohly uskutečnit. Hody 
jsou za námi a my už se těšíme, až se zase všichni sejdeme 
na Štěpánské zábavě nebo na Krojovém plese!

Stárci a stárky

Taneční kurz pro dospělé je zpět!

Zájemci se mohou hlásit na e -mail: 
herufkova.jana@seznam.cz 

Všichni jste srdečně zváni! Na známé i nové tanečníky se 
moc těšíme.

Jana Herůfková
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Kam oko dohlédne - Velká Javořina
Dalším zastavením našeho seriálu „Kam oko dohlédne“ 

je Velká Javořina, hora v Bílých Karpatech. Se svými 970 
metry nad mořem je nejvyšší horou tohoto pohoří a záro-
veň nejvyšším bodem okresu Uherské Hradiště. Vrcholem 
prochází hranice České republiky a Slovenska.

Při dobré viditelnosti najdeme Velkou Javořinu z naší 
rozhledny lehce, leží východním směrem (azimut 98 stup-
ňů) ve vzdálenosti vzdušnou čarou 58 km. Vypadá nená-
padně, od pohledu nijak zvlášť nezaujme, ale v našem do-
hledném okolí je to zdaleka nejvyšší vrchol. Dominantou 
hory je železobetonový vysílač vysoký 135 m, který začal 
vysílat v roce 1994. To jím ještě procházela státní hranice, 
ale od července roku 1997 leží pozemky vysílače čistě na 
slovenské straně.

Velká Javořina je významným turistickým cílem. Odles-
něný hřeben umožnuje vynikající rozhled na vše strany. 
Na vrchol vede několik turistických tras. Pokud máte štěstí 
na počasí s  dobrou viditelností, tak na slovenské straně 
uvidíte Malé Karpaty, Povážský Inovec, Strážovské vrchy 
a Malou Fatru. Na české straně další vrcholy Bílých Karpat, 
Beskydy, Vizovické vrchy, Hostýnské vrchy, Chřiby, Ždá-
nický les a Pálavu a samozřejmě s dobrým dalekohledem 
i kobylskou rozhlednu. A platí stejně jak u nás, že při vel-
kém štěstí jsou vidět i první vrcholky rakouských Alp.

Vrcholová část hory je součástí národní přírodní rezer-
vace. Od roku 2008 je na ploše 165 hektarů vyloučen ja-
kýkoli zásah do lesního porostu – na Javořině byl vyhlášen 
prales. Můžete zde vidět původní listnaté porosty javoru 
klenu, buku lesního a jasanu ztepilého.

Velká Javořina je spíše než parádním rozhledem známá 
jako symbol česko – slovenské vzájemnosti. Vždy poslední 
neděli v červenci se na vrcholové louce konají Slavnosti 
bratrství Slováků a Čechů, které mají dlouhou tradici. Pod 
širým nebem zde vystupují soubory z obou stran Bílých 
Karpat. Ve společném duchu probíhají také tradiční oslavy 
Silvestrů.

Výlet na Javořinu vřele doporučuji. Pěšky se na vrchol 
dostanete ze sympatické obce Strání. Těsně pod vrchol 
dojedete i po silnici, ale to musíte přejet na slovenskou 

stranu. Věřím, že až se vrátíte z pěkného výletu, tak už ne-
nápadnou Velkou Javořinu z naší rozhledny jen tak nepře-
hlédnete.

Josef Kaňa
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Z činnosti Mysliveckého spolku Kobylí

Okresní přehlídka trofejí spojená s oslavou 
100 let Českomoravské myslivecké jednoty

Ve dnech 2. až 4.  června  2023 uspořádal Myslivec-
ký spolek Kobylí ve spolupráci s Okresním mysliveckým 
spolkem Břeclav v  krásné prostředí kobylské sokolov-
ny a  sokolské zahrady Okresní výstavu trofejí spojenou 

s oslavami 100 let Českomoravské myslivecké jednoty.
V pátek 2. června byla tato výstava vyhrazena pro děti 

ze Základní školy Kobylí. Děti ze všech tříd se během dne 
vystřídaly a tuto výstavu si prošly. Průvodci jim byli mys-
livci, kteří dětem k  vystaveným trofejím podali odborný 
komentář a posléze zodpověděli jejich dotazy. V sokolské 
zahradě čekali děti sokolníci s dravci. Děti seznámili s růz-
nými druhy dravců, pověděli jim, na co se tito dravci pou-
žívají v praxi a jak tito dravci žijí. Na závěr se děti s dravci 
mohly vyfotit a na tento den jim tak zůstala památka. Při 
odchodu předala všem dětem paní Blažková drobné pa-
mlsky od kobylských myslivců.

V sobotu 3. června probíhal při výstavě trofejí v sokol-
ské zahradě hlavní kulturní program. Předseda OMS Břec-
lav pan Vít Svoboda celou akci zahájil spolu se starostou 
obce Kobylí Mgr.  Pavlem Kotíkem. Následovalo předání 
ocenění a vyznamenání vybraným členům z okresu Břec-
lav. Z  kobylských členů byli vyznamenáni Pan Miroslav 
Tlach a Milan Rusňák. Náš myslivecký hospodář pan Lubo-
mír Blažek byl mezi dvaceti významně oceněnými z celé-
ho okresu, kterým byla udělena plaketa ke 100. výročí za 
jejich obětavost a dlouholetou práci pro myslivost a pří-
rodu.

Kulturní pro-
gram pokračoval 
vystoupením my-
slivecké kapely 
Markazíni, kteří 
zahráli k  posle-
chu. Odpoledne 
pak tuto kapelu 
vystřídala cimbá-
lová muzika Jožky 
Šmukaře, která ro-
zezpívala i  všech-
ny posluchače. 
Program zpestřili 
sokolníci ze So-
kolnického klubu 
Brno s  naším čle-
nem panem Fran-
tiškem Babáčkem. 
Návštěvníci si tak 
mohli prohlédnout 
některé druhy 
dravců a  něco se 
o  nich dozvědět. 
Po celou dobu ko-

nání výstavy se podávaly myslivecké speciality, které pro 
návštěvníky připravili kobylští myslivci s Vlaďkou Svobo-
dovou a také domácí věnečky pana Miroslava Tlacha. No 
a asi všem chutnalo, protože nám nic nezbylo. Díky za je-
jich obětavost a umění!

Příprava akce takového rozsahu byla náročná a zabra-
la spoustu času. Oceněním pro nás byla velká účast jak 
myslivců, tak široké veřejnosti. Instalaci výstavy trofejí 
zajišťovala Rada okresního mysliveckého spolku Břeclav 
s adepty. Svou část výstavy zajišťovali také kobylští mys-
livci i se svými ženami. Velký dík patří manželům Blažko-
vým a Tlachovým, kteří vytvořili kulisu dobových fotografií 
kobylských myslivců. Celá tato akce byla velmi působivě 
obohacena obrázky a výstavkou ručních děl dětí ze školní 
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družiny pod vedením paní vychovatelky Andrey Rusňá-
kové a nádhernými doslova „obrazy“ žáků Základní školy 
Kobylí pod vedením pana učitele Petra Horáčka. Moc vám 
děkujeme!

Ještě jednou velmi děkuji všem, kteří se na přípravě 
této akce jakkoli podíleli a vytvořili tak skvělou kulisu a at-
mosféru, které si mohli všichni návštěvníci užít!

Myslivosti zdar a zase někdy příště se budeme těšit.

Vít Svoboda

Z činnosti ZO ČZS Kobylí
Vážení spoluobčané, milý čtenáři.

Máme v  ruce další číslo zpravodaje, tak se zkusím 
ohlédnout za činností naší základní organizace. První akcí 
od výstavy vín byl zájezd po rakouských vinařích, který 
jsme musely v  roce 2020 z důvodu covid-19 zrušit, kdy 
těsně den před zájezdem byl vyhlášen zákaz vycestová-
ní z republiky. A tak jsme třetí pátek v březnu vyrazili do 
rakouské vinařské oblasti Mailberg. První zastávkou bylo 
vinařství Weingut ZENS, který se řadí k menším vinařům 
tudíž nám byl blízký jak svými názory na vína, tak stylem 
zpracování. Tam jsme v ručně škrabaném sklepě okošto-
vali krásná suchá vínka přímo mezi sudy. Opakem bylo 
druhé vinařství Weingut HAGN, kde ochutnávka probíhala 
v krásné prosklené degustační místnosti se skvělou obslu-
hou. Mladá someliérka, když zjistila náš zájem o víno a je-
jich formu zpracování, nám nakonec místo domluvených 
šesti vzorků dala ochutnat kompletní nabídku. Poté násle-
doval oběd a po něm poslední vinařství. inařství Weingut 
PRECHTL, které se řadilo opět k  těm menším, rodinným 
vinařstvím. Zde jsme ochutnali příjemná vína, některá až 
s  naturálním nádechem. Měli jsme během dne možnost 
ochutnat spoustu vzorků a každý uznal, že jejich Veltlíny 
mají své kouzlo. Poslední týden v dubnu se uskutečnil zá-
jezd na výstavu Floria - Jaro 2023. Tato výstava se stala 
pro velký zájem pravidelným cílem našich zájezdů. Má 
nespornou výhodu, že kromě výstavních expozic může 

každý návštěvník dokoupit růz-
né sazenice, stromky a  spoustu 
zahradnického nářadí. Druhá část 
zájezdu byla návštěva Muzea 
Kroměřížska. Tady jsme navštívili 
expozici „Poklady staré půdy“ a expozici „Historie ukrytá 
pod dlažbou“. Nahlédli jsme do historie Kroměřížska a ně-
kteří jedinci využili možnosti k občerstvení v hostinci na 
náměstí. Z výstavy jsme nabyli dojem, že naše kobylské 
muzeum se může rovnat i  takovému okresnímu muzeu. 
Třetí díl zájezdu patřil tradičně návštěvě vinařství. Tento-
krát padl výběr na Vinařství Bunža v Bzenci. Zde jsme si 
dali večeři a pak nám sám majitel předložil k degustaci vy-
braná vína. Jako obvykle jsme se těžce loučili, a i když by 
bylo stále co koštovat, vyrazili jsme k domovu.

V květnu jsme se zúčastnili soutěže ve vaření fazulové 
polévky v  Budmericích na Slovensku. Ubytovali jsme se 
tentokrát u našeho kamaráda ve Vinařství Milan Moravčík, 
což se ukázalo jako správná volba. Po ukončení sobotní-
ho programu nám nachystal posezení na terásce u vinné-
ho sklípku. Ale zpátky k soutěži. Naše šéfkuchařka Zlatka 
Zechmeisterová nenechala nic náhodě a pravidelně nosila 
na schůze nějakou polévku, načeš jsme vybrali tu, o které 
jsme si mysleli, že vyhraje. Bohužel nás vítězství minulo, 
ale útěchou nám je, že jsme postoupili do užšího finále, to 
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je mezi osm nejlepších z dvaceti šesti týmů. A tak můžeme 
aspoň trénovat na příští ročník.

I v  letošním roce jsme organizovali akci Každý víkend 
u  vinaře. Přesto že spoustu vinařství účast odřeklo, jeli-
kož tato akce není příliš ekonomicky zajímavá, podařilo se 
nám obsadit všechny letní víkendy. Myslím si, že se jed-
ná o dobrou myšlenku udělat něco navíc pro návštěvníky 
Kobylí.

Další akcí, na které jsme se podíleli i  my, zahrádkáři, 
bylo Zarážení hory, kdy jsme se svým stánkem prezentova-
li vína od místních vinařů a zahrádkářů. Díky rozmanitosti 
odrůd a vystavovatelů, byl náš stánek stále v obležení mi-
lovníků vín a než dohrála cimbálka, bylo téměř vše vypito.

První víkend v září jsme ve spolupráci s obcí uspořádali 
devátý ročník výstavy ovoce a zeleniny „Kobylská zahrád-
ka“ a třetí ročník soutěže ve vaření zelňačky. Akce se tra-
dičně konala v sokolovně a zelňačky se vařily v sokolské 
zahradě. Oproti loňskému roku jsme měli o dva týmy na-
víc, takže letos vařili: Zahrádkáři, Fotbalisti, Bobíci, Hasiči, 
Rybáři, Rumíci a Martin Šíbl ve svém One man show. Tak se 
nám konečně zúčastnila většina významných kobylských 
spolků. V devět ráno se začalo zatápět pod kotli a za ho-
dinu už se Sokolskou zahradou linula vůně polévek. Po 
dvanácté bylo vaření ukončeno a  byla zahájena veřejná 
ochutnávka, kdy mezitím sedmičlenná porota rozhodova-
la o vítězi. Vyhlášení výsledků se stanovilo na třetí hodinu, 

kdy už byla většina polévek snědená. Cenu návštěvníků 
Hlas lidu, kdy každý návštěvník může svým hlasem pod-
pořit svůj tým, získal tým Rybářů z  místního rybářského 
spolku. Cenu věnovala Obec Kobylí a předal pan starosta 
Mgr. Pavel Kotík. Následovalo vyhlášení výsledků odborné 
poroty. První místo získal tým Bobíků, kteří tak obhájili prv-
ní místo z prvního ročníku. Druhé místo obsadil tým One 
man show a třetí nejlepší polévka byla od Zahrádkářů, čím 
po loňském vítězství naše šéfkuchařka Zlatka Zechmeis-
terová ukázala, že je na své pozici po právu. Pivečko 
k  zelňačkám zajistil Hubertus Kácov a  Slovácký pivovar 
ze Šardic. Výstavu samotnou v  pátek naaranžovaly naše 
zahrádkářky, srovnaly spoustu ovoce a zeleniny a k tomu 
krásnou květinovou výzdobu, kdy nám mečíky opět doda-
la firma LUKON GLADS z Lysé nad Labem. Expozici jablek 
a hrušek nám dodala firma Ovocnářství Jansta z Velkých 
Bílovic a o přehlídku chilli papriček se postarali naši za-
hrádkáři. Na výstavě opět nechyběli tradiční vystavovate-
lé, pan Líznar s nádhernou výstavou kaktusů a sukulentů, 
pan Fridrich vystavoval své křížence kiwi a  jiných plodů. 
Nechyběla samozřejmě výstava hroznů a  nechyběli ani 
medíky od pana Kovaříka. Jako vždy se vyhlašovala soutěž 
o největší dýni, kterou vyhrál Jirka Kovář s dýní o obvodu 
208 cm. V sobotu nám od čtyř odpoledne hrála cimbálová 
muzika Dukát, u které se opět zpívalo a popíjelo. Nedělní 
výstava proběhla v komorním duchu, ale zato v pondělí 
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bylo v sokolovně jako v úlu. Pondělní prohlídka totiž patří 
dětem ze základní školy i mrňouskům ze školky a tento-
krát k nám zamířili i děti z MŠ z Velkých Pavlovic. Blanka 
se Zlatkou dětem nakrájeli jablíčka a hrušky, švestky. Nej-
větší radost měli ovšem z melounů, které vystavovali pan 
Tlach a  pan Trávníček. Všechno děti zapily nachystanou 
limonádou, tak snad to potom ve škole dopadlo dobře.

Jako vždy bylo na výstavu vstupné dobrovolné, tak vy-
braná částka putovala na konto Charity Břeclav.

Oproti loňskému roku nemůžu nevyzdvihnout pomoc 
od Technických služeb Kobylí, kdy nám vše perfektně 
přichystali. Všechny stánky byly na svých místech, všude 
spoustu košů na odpadky a perfektně přichystané poseze-
ní pro návštěvníky. V pondělí nám pak pomohli s úklidem 
a děkuji Obci Kobylí a technickým službám za spolupráci.

Na závěr děkuji všem za přinesené exponáty a všem co 
se podíleli na této suprovní akci.

Teď nás čeká vinobraní, čas sirkových komisí, zazimová-
ní zahrad a vinic, a tak se setkáme až na Zpívání pod věží, 
u  našeho stánku se svařákem. Přeji všem pevné zdraví 
a krásná vínka v sudech.

Za ZO ČZS Kobylí, Čotek Vladimír

aktuální  poptávka 
NEMOVITOSTÍ

PRO SVÉ KLIENTY 
AKTUÁLNĚ HLEDÁM:
Rodinný dům určený ihned k nastěhování či k menší 
rekonstrukci
Stavební pozemek nebo pozemek s domem k demolici
Rekreační nemovitost (vinný sklep, chatu, chalupu)
Zahradu či ornou půdu pro rekreační a pěstitelské účely

POZEMKY DOMY ZAHRADY SKLEPY

enší Vizualizace 
budoucího stavu

3D sken 
nemovitostitii

Profi foto 
+

Videoprohlídka

Jitka Komosná
jitka.komosna@jrsreal.cz
www.jrsreal.cz

+420 605 597 434

odhad 
nemovitosti

Inzerce
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Prázdniny po Orelsku
Letošní prázdniny proběhly v naší Jednotě Orel Kobylí 

již tradičně – sportovně. Na své si přišli sportovci všech 
věkových kategorií.

Benjamínci do 6 let úspěšně zdolali trasu na odrážedlech.

Dětský duatlon – jízda na kole a běh - přilákal (nejen) star-
ší děti.

Triatlon - 40 závodníků (jednotlivců a štafet) si nenechalo 
ujít náš závod! Odstartovali jsme na koupališti v Němčič-
kách, na kole se přesunuli do Kobylí a proběhli se od ha-
sičského cvičiště k Ostrůvku a zpět. Nejrychlejší závodník 
trasu zvládl za 39 minut a 22 sekund!
Děkujeme všem účastníkům a příznivcům.
Těšíme se na další společné události.

Mgr. Kristýna Čížková, starostka Jednoty Orla Kobylí
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Prázdninové fotbalové kempy v Kobylí

I v letošním parném létě netrpěly sportoviště v Kobylí 
prázdnotou. Mimo sportovní soustředění z různých oddílů, 
které tyto sportoviště využívají pro své letní přípravy, také 
TJ Sokol Kobylí znovu uspořádal pro děti sportovně zamě-
řené příměstské tábory, a to ve dvou termínech v červenci 
a v srpnu. Letní sportovní kemp je dobrou náplní volného 
času pro všechny děti, které jsou rády v pohybu. Vše tak 
probíhalo při aktivním přístupu vedoucích, kdy děti v ma-
lém kolektivu trávily čas převážně pohybem nejen v pří-
rodním prostředí sportovního areálu TJ Sokol Kobylí, kte-
rý nabízí mimo fotbalový prostor např. volejbalové kurty 
a bazén, ale také na hřišti u ZŠ či turistikou v lese.

Týdenní činnost byla sice orientována z velké části na 
fotbal, ale nechyběla tu všeobecná pohybová průprava 
a  různorodé sportovní aktivity. Letos to byl letní kemp 
s  číslem čtyři a  právě tohoto již čtvrtého ročníku se zú-
častnilo přes padesát dětí převážně z  Kobylí a  blízkého 
okolí. Tradičně proběhl program plný tréninků, soutěží 
a her. V parném létě to bylo sice někdy úmorné, ale vše se 
skvěle vydařilo a tuším, že všichni byli spokojeni a aktivní 
týden si dokonale užili.

Jiří Huslík
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Volejbalové memoriály Kobylí 5.8.2023 jsou za námi
Celková účast v turnajích:    22 družstev
50. Memoriál Petra Zemánka, turnaj mužů:   10 družstev
Memoriál Antonína Kani, turnaj veteránů:    8 družstev
  Z toho: 31. Memoriál veteránů 40:   1 družstvo
   22. Memoriál veteránů 50:   5 družstev
   12. Memoriál veteránů 60:   2 družstva
10. Kobylský turnaj žen:       4 družstva

Celkem bylo odehráno 39 utkání, pro špatné počasí bylo 
9 utkání v play-off určeno losováním.

Z toho: Muži a V40 = 23, z toho 15 utkání ve skupinách 
a 8 losováním v play-off

V50 a V60 = 10, z toho 9 utkání ve skupinách a 1 losová-
ním v play-off

Ženy  =   6

Počasí: Teplota 22°C, zataženo, mírný vítr.

Zahájení turnajů v 9:30 hodin společným nástupem 
všech družstev. U příležitosti 50. ročníku memoriálu od-
díl volejbalu obdržel od Jihomoravského krajského vo-
lejbalového svazu čestné uznání za dlouholeté zásluhy o 
rozvoj českého volejbalu. František Řačák obdržel od sta-
rosty obce Kobylí poděkování za dlouholetou propagaci a 
rozvoj volejbalu v obci Kobylí. František Řačák a jeho ko-
lektiv organizátorů obdržel od Jihomoravského krajského 
volejbalového svazu čestné uznání za dlouholeté zásluhy 
o rozvoj českého volejbalu.

Ukončení asi v 15 hodin pro silný déšť, po kterém již ne-
byly kurty způsobilé hry. Před tím již byla hra dvakrát pře-
rušena pro krátký déšť.

Hrací systém: Všechny kategorie ve skupinách každý s 
každým na dva vítězné sety od stavu 10:10 do 25 bodů, 
tiebreak od stavu 0:0 do 5 bodů. Play-off o konečné pořa-
dí na dva vítězné sety s klasickým počítáním.

Bodování: Při vítězství 2:0 získává vítěz 3 body. Při 
vítězství 2:1 získává vítěz 2 body a poražený 1 bod.

50. MEMORIÁL PETRA ZEMÁNKA
Vzhledem k  účasti 10 družstev v  kategorii mužů a 1 

družstva v kategorii V40 bylo rozhodnuto tyto dvě katego-
rie spojit dohromady do tří skupin, dvě skupiny po čtyřech 
a jedna skupina po třech. Pro velký déšť se nepodařilo ani 
jedno utkání play-off dohrát. Proto bylo rozhodnuto, že 
všechna utkání play-off budou losována stříháním na dva 
vítězné sety.

Konečné pořadí
Pořadí Tým

1 Přírodní vědy Praha
2 Hodonín
3 Holešov
4 Malá Skála A
5 Sokol Brno Jih (Komárov)
6 Nová Včelnice
7 Roťák pod pásku Brno
8 Choceň
9 Malá Skála B

10 Sokol Šlapanice
11 Tigers Zlín

MEMORIÁL ANTONÍNA KANI: 31. TURNAJ V40, 
22. TURNAJ V50, 12. TURNAJ V60

Vzhledem k účasti 1 družstva V40, 5 družstev V50 a 2 
družstev V60 bylo rozhodnuto, že družstvo V40 se zařa-
zuje do kategorie mužů a že družstva V50 a V60 se sloučí 
dohromady. Byla tak vytvořena čtyřčlenná skupina 2xV50 
a 2xV60 a tříčlenná skupina 3xV50 s následným play-off 
V50. Pro nepřízeň počasí byla utkání play-off V50 losová-
na stříháním na dva vítězné sety.

31. TURNAJ V40 - konečné pořadí

Pořadí Tým
1 Hodonín

22. TURNAJ V50 - konečné pořadí určeno losováním

Pořadí Tým
1 Hliník nad Hronom
2 Žilina
3 VSK Zábřeh
4 Olomouc
5 Avia Čakovice

12. TURNAJ V60 - konečné pořadí určeno 
vzájemným zápasem ve skupině

Pořadí Tým
1 Krupina u Banské Bystrice
2 Zvičina
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10. KOBYLSKÝ TURNAJ ŽEN

Účast 4 družstva. Hrací systém v jedné skupině každý 
s každým na dva vítězné sety od stavu 10:10 do 25 bodů, 
tiebreak od 0:0 do 5 bodů.

Konečné pořadí

Pořadí Tým Sety Body
1 PP Šumperk 5:2 7
2 Třebíč 4:2 6
3 Odrastienky Martin 4:3 5
4 Blansko 0:6 0

Individuální ceny:

Nejlepší hráč: Pavel Marko – Přírodní vědy Praha
Nejlepší hráčka: Lenka Zabloudilová – PP Šumperk
Nejstarší hráč: Josef Pfeifer – Avia Čakovice - 1948
Miss sympatie: Kristýna Dočekalová - Třebíč
Nejtěžší rozhodčí: Vítězslav Herosch – Brno

František Řačák
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DOSAVADNÍ VÍTĚZOVÉ MEMORIÁLOVÝCH TURNAJŮ K ROKU 2023
Ročník 2020 se nekonal z důvodů pandemie Covid 19

I. třída 
22x Tatran Poštorná 1973, 1974, 1975, 1976, 1979, 1980, 1982, 1983, 1984, 1985, 1988, 1990, 1995, 1997, 1998, 
1999, 2005, 2006, 2007, 2008, 2009, 2010
5x VSK Staré Město 1993, 2001, 2002, 2003, 2004
4x VK Myjava 2011, 2013, 2014, 2015
3x TJ Sokol Kojetín 1986, 1987, 1994, Přírodní vědy Praha 2018, 2021, 2023
2x Zbrojovka Brno /BVC Brno 1977, 1991
1x Paco Lanškroun 1978, Spoj Brno 1981, Pálava Mikulov 1989, VSC Zlín 1992, UNION ENNS 1996, VKP Bratislava 2000, 
Tatran Litovel 2012, Bojkovice 2016, Komárov Brno 2017, Malá Skála 1922
Od roku 2016 se již hraje jen jedna kategorie mužů.

II. třída 
4x Vyškov 1998, 1999, 2001, 2002, Žichlínek 1996, 2000, 2003, 2004
2x TJ Sokol Kojetín 1997, 2005, Sokol Hovorany 2007, 2013
1x Charvátská Nová Ves 1991, Slovan Břeclav 1992, Pálava Mikulov 1993, Moravská Slavie Brno 1994, TJ Útěchov 1995, 
Hrušovany nad Jevišovkou 2008, Tatran Poštorná 2009, Lelekovice Brno 2010, Květná 2011, Březolupy 2014, Komárov 
Brno 2015
Ročníky 2004 a 2005 hrány společně s I. třídou, ale každá třída byla hodnocena zvlášť. Ročníky 2006 a 2012 byly hrány 
společně s I. třídou bez hodnocení pořadí II. třídy. Od roku 2016 se již hraje jen jedna kategorie mužů.

Veteráni 40 
5x VSK Zábřeh 2010, 2012, 2013, 2014, 2015
3x Sešlost Brno 2003, 2004, 2005, Kojetín 2006, 2007, 2009, Samotíšky 2017, 2018, 2022
2x Vyškov 1997, 1998
1x Lužice nultý r. 1991, Tatran Poštorná 1992, Sokol Bosonohy 1993, Agromorava Brno 1994, BI-AM Židenice 1995, 
Blansko 1996, Řečkovice 1999, Letovice 2000, Charvátská Nová Ves 2001, HUP Hodonín 2002, Přerov 2008, Staré Měs-
to 2011, Kobylí 2016, Olomouc 2019, Holešov 2021, Hodonín 2023

Veteráni 50 
5x VKV 50 Žilina 2007, 2010, 2011, 2017, 2019, 2021
4x Sešlost Brno 2002, 2003, 2004, 2005
2x Vysočina Ždírec 2008, 2009, Charvátská Nová Ves 2012, 2014, Žiar nad Hronom 2016, 2018
1x Poštorná 2001, Pohořelice 2013, Brušperk 2015, VSK  Zábřeh 2022, Hliník nad Hronom 2023
Ročník 2006 nehodnocen, hráno společně s V40.

Veteráni 60 
6x Krupina u Banské Bystrice 2015, 2016, 2017, 2018, 2019, 2021, 2023
3x Sešlost Brno 2011, 2012, 2013
1x Třinec 2014, Bystřice nad Pernštejnem 2022

Ženy 
6x Šumperk 2014, 2015, 2016, 2017, 2019, 2023
1x Duhovka Břeclav 2013, Křenovice 2018, Hodonín 2021, Šlapanice 2022
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DOSAVADNÍ ÚČAST DRUŽSTEV NA TURNAJÍCH K ROKU 2023 
MEMORIÁL PETRA ZEMÁNKA: I. A II. TŘÍDA 

MEMORIÁL ANTONÍNA KANI: VETERÁNI 40, SUPERVETERÁNI 50, MEGAVETERÁNI 60 
KOBYLSKÝ TURNAJ ŽEN 

  ročník číslo/počet startujících družstev/počet utkání 
ROK   I.TŘÍDA  II.TŘÍDA               VET.40    VET.50                                        V.60 Dr.celk. Záp.celk. 
1973 1./4/8 - - - - 4 8 
1974 2./5/12 - - - - 5 12 
1975 3./6/17 - - - - 6 17 
1976 4./8/18 - - - - 8 18 
1977 5./8/18 - - - - 8 18 
1978 6./6/17 - - - - 6 17 
1979 7./6/17 - - - - 6 17 
1980 8./8/18 - - - - 8 18 
1981 9./7/21 - - - - 7 21 
1982 10./8/18 - - - - 8 18 
1983 11./6/15 - - - - 6 15 
1984 12./7/21 - - - - 7 21 
1985 13./5/12 - - - - 5 12 
1986 14./10/22 - U SOLOVNY - 10 22 
1987 15./8/16 - ZA KOUPALIŠTĚM - 8 16 
1988 16./9/18 - - - - 9 18 
1989 17./10/25 - - - - 10 25 
1990 18./16/32 - - - - 16 32 
1991 19./8/18 1./16/28 0./6/9 - - 30 55 
1992 20./8/18 2./16/28 1./6/9 - - 30 55 
1993 21./6/20 3./18/40 2./6/11 - - 30 71 
1994 22./6/15 4./14/31 3./8/16 - - 28 62 
1995 23./8/18 5./10/25 4./9/18 - - 27 61 
1996 24./9/18 6./16/36 5./9/18 - - 34 72 
1997 25./7/14 7./14/33 6./10/23 - - 31 70 
1998 26./7/21 8./12/30 7./6/9 - - 25 60 
1999 27./4/8 9./17/46 8./7/15 - - 28 69 
2000 28./4/10 10./14/37 9./5/10 - - 23 57 
2001 29./9/18 11./20/50 10./7/12 1./4/6 - 40 86 
2002 30./6/11 12./19/51 11./6/12 2./4/6 - 35 80 
2003  31./8/18 13./16/30 12./9/18 3./4/6 - 37 72 
2004 32./3/35 14./14/- společně s I.tř. 13./2/15 4./5/- SPOLEČNĚ S V40 - 24 50 
2005  33./2/40 15./14/- společně s I.tř. 14./5/16 5./3/- SPOLEČNĚ S V40 - 24 56 
2006 34./3/36 16./12/- společně s I.tř. 15./7/18 6./2/- společně s V40 -  24 54 
2007 35./8/18 17./5/10 16./7/17 7./3/3 - 23 48 
2008 36./4/8 18./10/25 17./6/9 8./5/10 - 25 52 
2009 37./8/17 19./6/15 18./8/15 9./6/15 - 28 62 
2010 38./10/26 20./8/16 19./5/10 10./5/9 - 28 61 
2011 39./6/19 21./8/16 20./5/10 11./7/12 1./4/6 30 63 
2012 40./8/18 22.jedna kategor. mužů 21./4/8 12./5/10 2./3/3 20 39 
2013 41./6/15 23./6/15 22./4/10 13./7/14       ženy 1./4/8 3./3/6 30 68 
2014 42./6/15 24./10/22 23./5/10 14./6/15 2./5/10 4./5/10 37 82 
2015 43./5/10 25./5/10 24./4/10 15./4/10 3./5/10 5./5/10 28 60 
2016 44./8/18     jedna kategorie mužů 25./2/0 16./5/16               4./3/6 6./7/16 25 56 
2017 45./10/27               - “ - 26./2/1 17./4/10               5./3/6 7./7/12 26 56 
2018 46./6/15               - “ - 27./2/1 18./6/13 6./7/13 8./4/3 25 48 
2019 47./8/16               - “ -   28./3/3 19./5/12 7./5/10 9./2/1 23 43 
2020     Turnaj se nekonal z důvodů pandemie Covid 19 
2021 48./8/20 jedna kategorie mužů 29./4/10 20./4/10 8./5/10   10./1/-sV50 22 48 
2022 49./12/26               - “ - 30./4/10 21./6/13 9./5/10   11./1/-sV50 28 59 
2023 50./10/23               - “ -               31./1/-s muži 22./5/10 10./4/6   12./2/-sV50 22 39 
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CO SVĚTLANA S NEONEM NAŠLI V LESE

LÉTO SE PŘEHOUPLO BLÍŽE PODZIMU. RÁNA UŽ BYLA CHLADNÁ A VEČER SE BRZY STMÍVALO, 

ALE PŘES DEN JEŠTĚ •••••••• POŘÁD SVÍTILO A HEZKY HŘÁLO. BABÍ LÉTO SE LETOS OPRAVDU 

VYDAŘILO. 

•••••••••A••••••••••••SE PROTO ROZHODLI O VÍKENDU VYRAZIT NA VÝLET DO••••••••••••••••.

CHYSTALI SE SBÍRAT PODZIMNÍ••••••••••. ••NEON SE TĚŠIL HLAVNĚ NA BEDLY, KTERÉ SI PAK DOMA 

OBALÍ JAKO•••••••••••. SVĚTLANA SI ZASE CHTĚLA NATRHAT PÁR ČERVENÝCH••••••••, ABY SI 

Z NICH MOHLI UVAŘIT•••••••••••PROTI NACHLAZENÍ. 

VYRAZILI HNED RÁNO, DO••••••••SI ZABALILI SVAČINU A••••••. NA•••••••••••VZALI•••••••••A MALÝ 

•••••••. KDYŽ JIM V•••••••••ZBYDE MÍSTO, NASBÍRAJÍ I NĚJAKÉ•••••••• •••A BUKVICE PRO LESNÍ ZVÍŘA-

TA NA ZIMU. NA••••••••••SVĚTLANA PŘIPRAVILA PLÁTĚNÝ•••••••. 

V••••••••••••••••••BYLO KRÁSNĚ. ••••••••••STROMŮ UŽ SE POMALU BARVILY DO •••••••••••••••••••. 

BYL TU KLID, TICHO A VZDUCH VONĚL. SLYŠELI JEN HLASY•••••••••••. Z KNÍŽEK VĚDĚLI, ŽE SE 

V LESÍCH NA ZIMU SDRUŽUJÍ SÝKORY, ŠOUPÁLCI, BRHLÍK LESNÍ A STRAKAPOUD. 

MEZI VĚTVIČKAMI OBJEVILI PÁR••••••••••••S••••••••••••ROSY A V MRAVENIŠTI CHVÍLI POZOROVALI 

••••••••••••••••, JAK SE PILNĚ PŘIPRAVUJÍ NA ZIMU. NA MÝTINĚ POZDĚJI DOKONCE ZAHLÉDLI•••••••. 

ZÁŘÍ JE TOTIŽ MĚSÍCEM JELENÍ ŘÍJE A TIHLE••••••••••••••NAŠICH••••••••••••PŘEDVÁDĚJÍ SVOU SÍLU.  

KROMĚ•••••••••••A LESNÍCH PLODŮ•••••••S••••••••V LESE NAŠLI I NĚCO NEČEKANÉHO. BYLA TO 

•••••••••••••. VZALI JI S SEBOU, PROTOŽE DO•••••••••••••NEPATŘÍ. DOMA V NÍ VYMĚNILI•••••••  , 

ALE POŘÁD NESVÍTILA, TAK JI ODNESLI NA••••••••••A DALI DO KONTEJNERU•••••••••••••••••••••, KAM 

PATŘÍ, KDYŽ DOSLOUŽÍ. STEJNĚ JAKO OSTATNÍ VYSLOUŽILÉ ELEKTROSPOTŘEBIČE A •••••••••.

A CO ZAJÍMAVÉHO JSTE V••••••••••••••••••NAŠLI VY?

Světlana Neon

SBĚRNÝ
DVŮR





Aktivity v Komunitním centru
Logo komunitního centra vystihuje aktivity a skupiny, které se zde 

budou setkávat.
Je místem mezigeneračního setkávání  - senioři, maminky s dět-

mi, děti, mládež, rodiny s dětmi. Bude zde prostor pro zkoušky 
menších hudebních a  pěveckých skupin. Chtěli bychom, aby 
se zde konaly různé přednášky, besedy, kurzy, bazárky. Na své 
si přijdou ti, kteří rádi něco tvoří. Bude zde zázemí pro akce 
pořádané obcí a  farností. Pro milovníky knih zde bude malá 
knihovna. Součástí projektu je i pergola na zahradě pro přátel-
ské posezení anebo malý koncert. V neposlední řadě zde bude 
kontaktní místo pro sociálního pracovníka z Girasole.

Věškeré služby sociálního pracovníka budou pro veřejnost 
ZDARMA. Aktuální informace najdete na stránce: 
www.bokovka.info/komunitni -centrum -sv -jiri/

Kontaktní místo Girasole 
v Komunitním centru v Kobylí zahajuje svůj provoz

Kdo je Girasole?

Jedná se o  sdružení pro pomoc a  rozvoj z  Hustopečí, 
poskytující služby Domácího hospice, Osobní asistence 
a Tísňové péče (www.girasole.cz).

Díky spolupráci Římskokatolické farnosti Kobylí a  Gi-
rasole Hustopeče vzniklo místo, kde se můžete v  klidu 
a bezpečí zeptat na vše, co obnáší domácí péče o blízkého 
člověka, poradíme vám s  administrativními záležitostmi, 
jak postupovat při žádosti o příspěvek na péči, jak čerpat 
tzv. ošetřovné atd. Můžeme vám poradit prakticky, jak pe-
čovat o vašeho blízkého doma, jaké používat pomůcky, jak 
si vyřídit kompenzační pomůcky (chodítka, vozíky aj.). Ne-
váhejte přijít i ve chvíli, kdy si potřebujete o těchto věcech 
jen promluvit, „protože už je toho na vás moc“. I v těchto 
chvílích můžeme pomoci, vyslechnout, poradit a dodat sil. 
To může být mnohdy to nejdůležitější.

Vaše otázky ze sociální problematiky vám v  budově 
nově otevřeného komunitního centra bude zodpovídat 
sociální pracovnice a vedoucí služby osobní asistence Gi-
rasole Mgr. Lucia Hrazdirová každý poslední čtvrtek v mě-
síci mezi 12:00 – 15:00 hod. Schůzku si můžete předem 
domluvit v  pracovní dny v  čase 8:00  – 16:00 na těchto 
kontaktech: hrazdirova@girasole.cz, tel.: 775 480 954, 
nebo prostě jen v uvedeném termínu přijít.

Těšíme se na vás v budově komunitního centra v ne-
děli 24.  9. od 15:00, kde vám krátce představíme naši 
činnost.
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                                 SOCIÁLNÍ OKÉNKO                 
Víte, co je služba Tísňové péče? 

 
NNáárraammkkyy  ppoommááhhaajjíí..  SSttaačíí  ssttiisskknnoouutt  
ttllaačííttkkoo  aa  ppoommoocc  jjee  nnaa  cceessttě..    
  
Jistě jste již někdy slyšeli příběh o tom, jak 
osamělý senior doma upadnul a zůstal bez 
pomoci, třeba i několik dní.  To jsou jistě 
nepříjemné situace, které mohou mít i 
fatální následky, ale naštěstí k nim už 
nemusí docházet. Proč? Díky službě 
tísňové péče, která funguje i ve vaší 
oblasti. Díky jednoduché technologii, 
kterou snadno ovládne i senior, přijede 
pomoc vždy včas. Základem je náramek 
s tlačítkem, který má klient připevněný na 
ruce. V případě nebezpečí nebo náhlého 
zhoršení zdravotního stavu stačí stisknout 

tlačítko. Operátorky se již postarají o další nejvhodnější průběh řešení.  
 
Službu tísňové péče poskytujeme bezmála 10 let. Za tu dobu jsme pomohli u spousty pádů seniorů v 
domácnosti, při zhoršení zdravotního stavu, v jednom případě při aktuálně probíhajícím domácím násilí 
a v několika případech jsme zachránili život. 
Je dobré vědět, že: 
👉👉👉👉 Náramky a zařízení neprodáváme. Půjčujeme je zdarma těm, kteří je potřebují (díky podpoře EU, 
MPSV a Jihomoravského kraje). 
👉👉👉👉 Provozujeme vlastní dispečink. Žádné anonymní ústředny nebo call centra. Dovoláte se ve dne v 
noci 24/7. 
👉👉👉👉 Nezatěžujeme IZS více, než je potřeba. Když je to nutné, vyjíždí i naše pohotovostní služba.  
👉👉👉👉 Působíme na území Jihomoravského kraje. Do systému připojujeme jak jednotlivé zájemce, tak více 
zájemců z obcí prostřednictvím spolupráce se starosty. 
👉👉👉👉 Tlačítka a zařízení využívají také obyvatelé domů s pečovatelskou službou, kde není v noci zajištěna 
přítomnost personálu.  
👉👉👉👉Služba je určena seniorům, dospělým osobám se zdravotním postižením a dospělým osobám s 
chronickým onemocněním, u kterých existuje riziko osamocení a tím nedostupnosti neodkladné nutné 
pomoci v situacích, které nejsou schopni nebo nemohou zvládnout vlastními silami. 
 
 

SOS náramky: technologie, která pomáhá. 
 
Sociální okénko pro vás připravuje organizace Girasole, sdružení pro pomoc a rozvoj, z.s.  
Poliklinika Hustopeče, Hybešova 1417/5, 693 01 Hustopeče, www.girasole.cz. 
Pokud máte konkrétní dotazy, týkající se �sňové péče, kontaktujte: 
tel.: 776 246 959, e-mail: info@girasole.cz 
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Letos se začne opravovat část fasády kostela
Nejstaršími kulturními památkami v obcích či městech 

jsou většinou kostely. U nás v Kobylí tomu není jinak. Kos-
tel je místo, kde k  nám mluví nejen historie, ale přede-
vším se zde člověk může zastavit a  duchovně načerpat 
nové síly. Proto je kostel otevřen denně od 9 do 18 hodin. 
Konají se zde nejen bohoslužby a vysluhují svátosti, ale 
i koncerty a hlavně je to důstojné místo, kde se loučíme 
s našimi zemřelými. Všímám si, že sem často zavítají tu-
risté a cyklisté, což je dobře. Kostel je vizitkou nás všech, 
a proto je důležité se o něj starat. Většina z vás už jste za-
žili několik oprav kostela. Stále platí přísloví: „Práce jak na 
kostele“. Podle odborníků je nynější problém v tom, že na 
spodní části je omítka, která nevyhovuje starým stavbám.

Ještě letos jsme se rozhodli opravit část fasády. Možná 
někoho napadá, proč se do toho ještě pouštíme?

Farnost obdržela od pana Ing.  Jana Líčeníka z  Prahy 
účelový finanční dar na fasádu kostela ve výši 1 milionu 
Kč. Jsme velmi vděční a děkujeme panu Ing. Janu Líčení-
kovi za jeho velkorysost.

Od Ministerstva kultury jsme získali dotaci ve výši 
273 000 Kč.

Oprava bude rozdělena do dvou etap. Letos se opraví 
jen jižní část fasády, což je asi půlka kostela za 605 000 Kč. 
Využijí se peníze z dotace a část z daru od pana Ing. Líče-
níka. A v dalším roce bychom rádi dokončili zbytek. Práce 
začnou v září a ujme se toho firma FCS, s. r. o. z Klobouk 
u Brna.

Vzhledem k tomu, že se bude při opravě prášit na hřbi-
tově a  zvýší se riziko úrazu, prosíme vás o  shovívavost 
a opatrnost při pohybu kolem stavby.

Změna času nedělní bohoslužby 
pro školní rok 2023/2024
Od 17.9. budou mše svaté takto: 
Kobylí - v 8:00
Bořetice - 9:30 
Vrbice - v 11:00
Aktuální pořad bohoslužeb je třeba sledovat na vývěsce 
pod věží kostela nebo na farních stránkách 
www.bokovka.info.

Po ranní nedělní mši svaté v Kobylí bude příležitost se 
jednou měsíčně setkat při kávě a moučníku v Komunitním 
centru.

Prázdninová Vysočina
Milí přátelé,

snad jsme to v našem dětství zažili všichni. Dva nebo 
tři týdny na letním táboře mimo domov. Tyto prázdnino-
vé radovánky bývaly nedílnou součástí letního programu 
mnoha dětí. Někteří jsme se na tábor těšili a  někdo to 
možná zpočátku oplakal. Osobně jsem patřil spíše k první 
skupině. S hlavou plnou očekávání jsem vyhlížel okamžik, 
kdy vyrazím s kufrem nebo batohem z domova vstříc dět-
ským dobrodružstvím. (I tehdy, když jsme koncem osmde-
sátých let jezdili na takzvané chaloupky, ilegální setkání 
dětí a mládeže, aniž naši rodiče vlastně znali cíl naší cesty. 
To věděl tenkrát pouze vedoucí:-)
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Dneska to mám trochu jinak. Ne, že bych byl úplně 
bez radostných očekávání, ale jako organizátora ve mně 
vždycky před začátkem tábora hlodají červíci starostí, jak 
to všechno nakonec dopadne. Obavy mi tolik nedělá sa-
motná organizace pobytu nebo zajištění chodu tábora, ale 
především starost o dobré vztahy a zdraví našich táborní-
ků. A věřte nebo nevěřte, vždycky to dopadne skvěle. Jak 
víme, pán Bůh se o nás postará vždy bezvadně. Nejinak 
tomu bylo i letos. Již potřetí jsme se sešli s dětmi z našich 
farností na stejném místě v kulisách půvabné Vysočiny na 
okraji městyse Mrákotín. Na historické faře uprostřed lesů, 
luk a rybníků jsme se mohli opět utábořit alespoň na je-
den týden v pohodové a otevřené atmosféře. Od začátku 
do konce provázela děti celotáborová hra, ve které spolu 
soutěžily o táborový poklad tři indiánské kmeny. Nešlo ani 
tak o rivalitu mezi jednotlivými týmy, jako spíše o vzájem-
nou spolupráci a  pomoc. Během tábora došlo přirozeně 
i na koupání v rybníku, noční hru, táborák a výlet do Tel-
če. Nedílnou součástí programu byly i pravidelné večery 

s  kytarou při zpěvu táborových písní a  poděkováním za 
prožitý den. Slavili jsme taky polní Mši svatou na louce, 
když za námi přijel otec Tomáš. A jeden den došlo mimo-
řádně dokonce i na spontánní svatbu. Nevinná hra svateb-
ního pochodu na varhany vyprovokovala děti k akci. Za-
jímavou zkušenost jsme letos udělali s  jednodenní letní 
virózou, kdy se nám děti na marodce díky karanténě kou-
zelně semkly a ostatní je pravidelně chodili povzbuzovat 
ze zahrady k oknu. Bylo hezké sledovat, jak všem záleží 
na tom, aby byli marodi opět zdraví. Všechny tyto aktivity 
byly podtrženy nádherným počasím a prvotřídní kuchyní, 
pocházející z dílny paní Bukovské z Vrbice a paní Kunické 
z Kobylí.

Na závěr chci poděkovat všem dětem, které v Mrákotí-
ně vytvořily jedinečnou atmosféru, také jejich rodičům 
i  dospělým, kteří s  táborem letos pomáhali. Hezké pod-
zimní dny plné pohody a radosti přeje

Martin Novák
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Zveme vás…
Ve čtvrtek 2. listopadu v 18 hodin chceme zvláště pa-

matovat na naše drahé zemřelé při mši svaté v  kostele 
a v neděli 5. listopadu v 15:30 hodin vás zveme na pietní 
dušičkovou pobožnost na hřbitově.

Nový liturgický rok začneme 1. neděli adventní 3. pro-
since v  8:00  hodin mši svatou s  žehnáním adventních 
věnců.

Pozvánka na adventní putování Kobylím 
za rozsvícenými okýnky
Milí přátelé,

léto se nám pomalu překlápí v podzim…podzim nám díky vinobraní uteče jak voda 
a za chvilku tu bude advent.

Loni jsme v době adventu připravily hru Putování za adventními okýnky. Hlavním 
cílem této hry je, aby rodina během procházky a plnění úkolů trávila čas spolu. V sou-
časném uspěchaném světě jsou to opravdu vzácné chvilky.

Dalšími cíli je poznat kobylský místopis a přiblížit dětem (i  rodičům) křesťanské 
pojetí adventu.

Pravidla hry jsou velice jednoduchá: každý adventní víkend budou (v sobotu i ne-
děli) osvětlená okýnka některých domů a  před jejich dveřmi bude svíce a  krabice 
s úkolem (podrobnosti budou na plakátech, které vyvěsíme před adventem).

Tak neváhejte a užijte si advent spolu se svými nejbližšími.
Maminky z Kobylí

Děti se mohou těšit na setkání se svatým Mikulášem 
v neděli 3. prosince v 15 hodin v kostele.

Budeme mít opět možnost ve všední den prožít atmo-
sféru ranní bohoslužby při svíčkách a  krásných advent-
ních písní tzv. Rorátů v pátek 22. prosince v 6:30 hodin. 
Po ní se sejdeme na snídani v Komunitním centru. Advent 
nás má naučit se ztišit, zpomalit a zakusit symboliku svět-
la a připravit se na Vánoce.

Zarážení hory
Poslední srpnový víkend se v Kobylí už tradičně koná 

Zarážení hory. A stejně tradičně na této akci nechyběl stá-
nek Farní dobroty - ochutnat jsme zde mohli sladké i slané 
pečivo.

Upřímné Pán -Bůh -zaplať všem, kdo dobroty napekly 
a také ženám, které ve stánku prodávaly.

Soňa Čejková

Zázraky se přece dějí
- Věříš na zázraky?
- Ano
- Ano? Copak jsi nějaký viděl?
- Jaký?
- Tebe
- Mě? Já jsem zázrak?
- Samozřejmě.
- Jak to?
- Dýcháš. Máš měkkou a teplou kůži. 

      Bije ti srdce. Vidíš. Slyšíš. Běháš. Jíš.
  Myslíš. Směješ se. Pláčeš…
- Hmmm… A to je všechno?

Lidský život je zázrak. Bohužel žijeme tak, že vše už po-
važujeme za samozřejmé. To co jsme a co máme, je dar. 
Buďme vděční našemu Stvořiteli za každý den života.

Tomáš Caha
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Slavnost Těla a Krve Páně
Slavnost Těla a  Krve Páně (lidově "Boží tělo") jsme 

v Kobylí slavili ve čtvrtek 8. 6. 2023… V obrazech zavzpo-
mínejme na eucharistický průvod obcí. Pán -Bůh -zaplať 
všem, kteří se na této krásné slavnosti jakkoli podíleli.

Soňa Čejková
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Školní rok

Prázdniny už skončily, plné teplých nocí, 
ale krásné zážitky zůstávají v srdcích.

Někteří byli v cizích zemích, jiní zase doma, 
ale i tak byla srandy převeliká kopa.

Teď už začal školní rok, psaní, čtení, počítání, 
aspoň zase uděláme dopředu nějaký krok.

Máme hodné učitele, s nimi to už zvládneme, 
a když ne, tak brzy asi o rok níž propadneme!

Zorka Kovaříková
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Novinky ve školním roce 2023/2024
Změny v pracovním kolektivu

Už v červnu proběhla výměna na místě školníka. Nahra-
dit skvělého Ladislava Otáhala přichází pan Martin Mel-
kus. Všichni věříme, že bude kvalitní náhradou, poněvadž 
školník je pro školu vždycky osoba nepostradatelná. Panu 
Otáhalovi moc děkujeme a hlavně přejeme, ať si užívá za-
sloužený klid a pohodu v důchodu.

Do nového školního roku vstupujeme s novou admini-
strativní pracovnicí Terezou Lanžhotskou, která postupně 
nahradí nynější ekonomku a zástupkyni ředitele Ing. Ilonu 
Vykydalovou. Ta ještě v  naší škole zcela neskončila, ale 
postupně svůj odchod připravuje. O prázdninách opustily 
svá pracovní místa u nás školní psycholožka Mgr. Jana Plá-
teníková a také naše historicky první asistentka pedago-
ga Michaela Černá, která rovněž velice kvalitně zastávala 
funkci metodika prevence. Všem za jejich práci pro naši 
školu moc děkujeme a v jejich nových působištích přeje-
me mnoho úspěchů.

Do 13 tříd nyní chodí 258 žáků - 82 je jich na 1. stupni, 
176 na druhém. Jistě je zajímavá skutečnost, že naši školu 
navštěvuje 146 žáků z Kobylí, 49 z Vrbice, 33 z Brumovic, 
15 z Bořetic, 7 z Němčiček, po dvou z Velkých Pavlovic, 

Morkůvek a Boleradic, po jednom z Klobouk a Hustopečí. 
Z celkového počtu je 9 žáků z Ukrajiny.

O  všechny žáky se stará 23 učitelů, 7 asistentek pe-
dagoga, 3 vychovatelky školní družiny, 3 administrativní 
pracovnice, školník, 3 uklízečky a 6 zaměstnankyň školní 
jídelny.

Přehled prázdnin ve školním roce 2023/2024
Vyučování ve školním roce 2023/2024 začne ve všech 

základních školách v  pondělí 4.  září  2023. Podzimní 
prázdniny stanovuje MŠMT na čtvrtek 26.  října a  pá-
tek 27. října 2023. Vánoční prázdniny začínají v sobotu 
23. prosince 2023 a končí v úterý 2. ledna 2024. Vyučo-
vání začne ve středu 3. ledna 2024. Výpis z vysvědčení 
s hodnocením za první pololetí bude žákům předáno ve 
středu 31.  ledna  2024. Jednodenní pololetní prázdni-
ny připadnou na pátek 2.  února  2024. Jarní prázdniny 
v délce jednoho týdne jsou od 5. 2. do 9. 2. 2024. Veliko-
noční prázdniny připadnou na čtvrtek 28. března 2024. 
Vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno v  pátek 
28. června 2024. Hlavní prázdniny budou trvat od 1. čer-
vence 2024 do 31. srpna 2023.

Vlastimil Janda
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Z prostředků Evropské unie a vlastních finančních zdrojů za podpory Obce Kobylí prostřednictvím MAS 
Hustopečsko jsme realizovali výměnu zastaralých zabudovaných skříní ve třídách 1. stupně. Celkem 
v pě� třídách zmodernizovali pracovníci firmy MADEKOP s. r. o. Vrbice nové technické zázemí, které 
splňuje současné požadavky na hygienická, este�cká a bezpečnostní hlediska ve školních budovách a 
lépe vyhovuje kolek�vním i individuálním potřebám mladších žáků. 
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Z prostředků Evropské unie a vlastních finančních zdrojů za 
podpory Obce Kobylí prostřednictvím MAS Hustopečsko jsme 
realizovali výměnu zastaralých zabudovaných skříní ve třídách 
1. stupně. Celkem v pěti třídách zmodernizovali pracovníci firmy 
MADEKOP, s. r. o. Vrbice nové technické zázemí, které splňuje 
současné požadavky na hygienická, estetická a bezpečnostní 
hlediska ve školních budovách a lépe vyhovuje kolektivním 
i individuálním potřebám mladších žáků.



OMLUVA
Nejen my lidé, ale také redakční šotek si chce 

někdy zařádit. Tak se stalo, že v červnovém vydá-
ní našeho zpravodaje se z TOMÁŠE VAJBARA stal 
Václav.

Omlouváme se. 

Adaptační kurz trochu jinak
Ve středu 6. září se uskutečnil adaptační kurz pro žáky 

6. tříd. Cílem kurzu bylo stmelení kobylských žáků s nově 
příchozími žáky přespolními. Tentokrát se tato akce neu-
skutečnila v prostorách školy, jako tomu bylo v minulých 
letech, ale mimo ni. Na začátku se žáci sešli na školním 
hřišti, kde si vytvořili jmenovky. Následně se přesunuli na 
discgolfové hřiště, kde absolvovali různé stmelovací akti-
vity. A došlo i na opékání špekáčků. Sice za bílého dne, ale 
to jim na chuti rozhodně neubralo. Poté se všichni přemís-
tili na kobylskou rozhlednu, kde si díky krásnému počasí 
užívali výhledu do dalekého okolí. Spokojenost ve tvářích 
a dobrá nálada během společně stráveného prosluněné-
ho dopoledne byly důkazem, že se naši šesťáci hezky se-
známili a naplnili tak poslání tohoto kurzu.

Lenka Varmužová

…Na discgolfovém hřišti jsme dělali živé sochy, hráli 
různé hry a opékali špekáčky, maršmelouny i kukuřici. Pak 
jsme se přesunuli k  rozhledně a  tam vymýšleli slova, co 
máme společného (holky a  kluci zvlášť). Kluci vymysleli 
43 slov a holky 50. Nejvíc se mi líbilo opékání špekáčků 
a vymýšlení slov. Marie Marková

…Se 6. B jsme šli na discgolfové hřiště, abychom se 
lépe poznali. První jsme se rozdělili do týmu podle barev. 
A pak jsme měli předvést dopravní prostředek - každý si 
nějaký vylosoval. Měli jsme ho předvést jako pantomimu. 
Díky spolupráci i při dalších hrách jsem víc poznala hodně 
nových spolužáků. Zároveň jsem ale byla ráda, že tam byl 
někdo známý.

Hana Pálenská
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Nové skříně ve třídách 1. stupně
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Co se minule do zpravodaje nevešlo 
aneb na 1. stupni zase bylo rušno…
Indiánský den aneb Po stopách indiánů

Na velký Indiánský den jsme se připravovali již dlouho 
dopředu. Malovali jsme trička, vyráběli čelenky, náhrdelní-
ky a vymýšleli indiánská jména.

Ve středu 31. května. se u naší školy sešli zástupci všech 
indiánských kmenů, aby se vydali na cestu po stopách in-
diánů. Přivítali jsme se indiánským pokřikem a dobrodruž-
ství mohlo začít. Malé indiány čekalo: chytání ryb, přes-
kakování ohně, skládání totemu, lovení medvěda, jízda na 
koni, střílení lukem, indiánská abeceda…

Nadšené děti byly odměněny dárečky a sladkostmi.
Velkým indiánům (=rodičům), kteří pomohli na stanovi-

štích, tímto velmi děkujeme.
Vychovatelky ŠD

Olympiáda
Dne 14. 6. se konala olympiáda v Kobylí. Byly tam zase 

i okolní školy. Všichni jsme si zazávodili a vyhráli mnoho 
míst. Byla to velká zábava a bylo to hodně napínavé. Dis-
ciplín bylo sedm: hod na cíl, krikeťák, 60 m, 200 m, štafeta, 
skok z místa a skok do dálky.

My jsme měly hod na cíl, 60 m, 200 m, skok do dálky 
a krikeťák.

Pavlína Brtevníková, Nela Holomáčová

Zážitky z výletu
Letos jsme byli se 3. a 4. třídou v Archeoskanzenu Mod-

rá. Na výletě to bylo docela fajn, ale ne úplně nejlepší. 
Když jsme tam jeli autobusem, tak jsem hrál minihry 1, 2, 
3, 4. Jakmile jsme přijeli, bylo zajímavé vyprávění o živoči-
ších a rostlinách našich rybníků. Potom jsme šli do tunelu, 
kde plavaly ryby. Nejvíce zábavná část výletu byla škola 
v archeoskanzenu a jízda autobusem zpátky.

Vojtěch Pokorný

Na Archeoskanzen jsem se hodně těšil, vyfotil jsem tam 
ryby, vzal jsem si do ruky i pulce. Bavili jsme se o staré ško-
le, jak se dříve peklo, i kováře jsme tam potkali. Dozvěděli 
jsme se, jak se bojovalo, dali nám do ruky brnění.

Bohuslav Ilek

Prázdninové plány
Letní prázdniny jsou obdobím, kdy se každé dítě cítí 

jako v ráji. Nemusíte chodit do školy, dělat domácí úkoly, 
a hlavně se můžete bavit, jak chcete!

A já nejsem výjimkou…
O letních prázdninách si chci zkusit vydělat peníze svý-

mi kreslířskými a  animačními schopnostmi. Taky si mys-
lím, že půjdeme do aquaparku a na kluziště, pokud budou 
v létě otevřené. Také si otevřu svůj vlastní kanál na YouTu-
be a spolu se Zhenyou na něm budu natáčet videa. Jsem 
si jistý, že léto bude skvělé!

Ivan Katrevych
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Cesta do hlubin páťákovy duše…
Prázdninám jsme zamávali:
Ahoj za rok! Hola, hola!
Vzpomínky si ponecháme,
teď už na nás čeká škola!

A už jsme v páté třídě…
Co nového nám teď přijde?

Tak jsme se zamýšleli, co se nám vybaví, 
když se řekne…

ZÁŘÍ…
- Něco nového, zábava, stres, tělocvik, naše paní třídní 

učitelka.
- Musím brzo vstávat. Učit se. A potkám kamarády.
- Představím si listí. Musím se učit.
- Úplněk. Jsem rád, že bude angličtina
- Konec srandy a start povinností a učení. Vybaví se mi 

čeština, tu moc nemám ráda.
- Končí prázdniny a jdeme do školy. Budu poslouchat 

a učit se.

- Budem se bohužel učit.
- Obalit učebnice.
- Musím do školy. Učení, nuda a kamarádi. Čili musíme 

poslouchat a nemluvit kdy chceme.
- Slabý vítr. Padající listí ze stromů. Setkání s kamarády.

A co PRÁZDNINY?
- Začínají nebo končí.
- Klid, můžu odpočívat. Můžu chodit ven třeba v 9:00.
- Koupání v bazénu a klid.
- Pojedeme na super dovolenou.
- Skáču šipku do bazénu.
- Pohoda, odpočinek, zmrzlina. Líbilo se mi v Itálii na 

šlapadlech.
- Dovolená v Třeboni. Jezdili jsme na kole.
- Začíná zábava, jupííííí! Naučil jsem se skákat fronta ze 

skokánku do vody.
- Klid a dlouhé spaní, tábory, dovolené.

Žáci páťáci

Jaké byly?
Prázdniny už jsou v nenávratnu, na náš čas si opět činí 

značné nároky škola. Ale pojďme si je spolu o  krapítek 
prodloužit. Aspoň chvilku ještě zavzpomínejme a připo-
meňme si s našimi žáky to pěkné, co jsme si díky prázdni-
nám mohli dopřát, prožít. A že to vždycky všechno nebylo 
úplně podle našich představ? I to přece k životu patří…

Jaké tedy ty letošní prázdniny byly?

První dny prázdnin mě moc nebavily, protože můj ka-
marád Oliver byl u babičky. Když se vrátil, začaly mě bavit, 
protože jsme spolu chodili ven. Koncem července jsme 
s rodinou odletěli na Mallorku. Tam jsem viděl hodně věcí. 
Našel jsem si tam francouzského kamaráda, který se jme-
noval Chajan. S ním jsem zažil moc zábavy. V srpnu jsme 
byli ještě na dovolené v Luhačovicích. A tam jsme byli na 
šlapadlech. Potom už jsem se začal těšit na novou paní 
učitelku a na novou třídu.

Lukáš Varmuža

Na tábor jsme odjeli,
celý týden tam byli.
V Egyptě se potápíme,
mořskou havěť tam vidíme.
Kraby, ryby, rejnoky,
spatřili jsme veliký.
V srpnu v Tatralandii
hodně jsme si užili.

Julie Horáčková

Cyklovýlet v Jedovnicích

Ke konci prázdnin jsme se rozhodli zajet si do Jedov-
nic na kola. To jsme si tak vyjeli na cyklostezku a zaskočil 
nás strmý kopec. Po jeho zdolání to byla pro mě a bratra 
jen zábava, avšak rodiče zabočili na černou stezku, tedy 
tu nejtěžší. My jsme dojeli dolů a  zašli na zmrzlinu, aby 
nám to čekání na rodiče rychleji uběhlo. Ale rodiče nikde. 
Zatímco my jsme si užívali, tak s rodiči to šlo z kopce. Taťka 
neustál hned ten první skok a vyboural se. Jakmile se zve-
dl, zjistil, že za ním je jen maminčino kolo, bez maminky. 
A v tu chvíli slyšel volat mamku z potoka. Vyjeli z lesa až 
někde u Křtin, a  tak museli ujet ještě další kus cesty na 
chatu. Nakonec jsme se všichni setkali živí a zdraví.

Eliška Raidová

Nádherná Albánie: Země plná překvapení 
a dobrodružství

Albánie, země plná památek, zajímavých lidí a nádher-
ných pláží, je jedním z  těch míst, která vás okouzlí svou 
jedinečnou atmosférou a  pohostinností místních obyva-
tel. Vydali jsme se tam s mamkou a naše dojmy jsou jen 
pozitivní. Rád se s vámi o své zážitky podělím.

Ještě před letištěm nás upozorňovali na skrytě zakopa-
né zbraně a místa, kde je lze najít. Na jedno takové jsme šli 
a pohled na to byl děsivý.
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V Albánii je všechno velice levné, mluví se tam -překva-
pivě -polsky, přitom mají svůj národní jazyk -albánštinu. 
Domluvíte se samozřejmě i  anglicky. Našemu krásnému 
národnímu jazyku tam ovšem vůbec nerozumí…

Já jsem se nejvíce těšil na pláže. Jakmile jsem ucítil ten 
nádherný mořský vzduch, věděl jsem, že tady se budu cítit 
skvěle. Pláže byly rozlehlé, a i když moře bylo občas tro-
chu zakalené, plavat v něm bylo úžasné. Jednou dokonce 
byla voda plná velkých medúz, což bylo fascinující.

Během mého pobytu jsme se rozhodli podniknout vý-
let. Cesta autobusem trvala jednu hodinu, ale stálo to za 
to. Malé hory a malebná města mě opravdu zaujaly. Nako-
nec jsme se dostali k lodi a pluli jsme po moři. Plavba trva-
la asi hodinu, ale byla to jedna z nejkrásnějších cest, kte-
ré jsem kdy zažil. V pirátské zátoce jsme se mohli koupat 
v průzračném moři na soukromé pláži v Lore. Po koupání 
jsme pluli lodí na ostrov, kde se nachází nastávající vojen-
ská základna. Prohlédli jsme si staré domy, školy a další 
budovy, které byly většinou buď zničené, nebo úplně od-
straněné. Viděli jsme tam také bunkry, zátarasy a zákopy, 
což bylo dojemné svědectví o minulosti země.

Večer jsme se ještě vydali na promenádu, plnou stán-
ků s různými suvenýry, jídlem a zmrzlinou. Zajímavosti je, 
že v Albánii většinu zmrzliny vyrábí Turci. Neodolal jsem 
a koupil si pár fíků, přičemž ani jeden nebyl špatný. Také 
jsem si na památku koupil řetízek se znakem Albánie. Na 
hotelu jsme se pak, trochu pozdě, dozvěděli, že bychom si 
měli dávat pozor na jídlo ze stánků. Naštěstí naše dobro-
družství v gastronomii dopadlo dobře.

Posledních pár dní jsme strávili jen na pláži, kde jsme si 
naplno užívali moře a slunce. Byl to skvělý relaxační konec 
naší cesty.

Albánie mě opravdu překvapila a nadchla svou krásou 
a  různorodostí. Pokud máte rádi dobrodružství, krásné 
pláže a zajímavou kulturu, pak vřele doporučuji navštívit 
tuto nádhernou zemi.

Jan Petráš

Zlomový bod v mém životě
Bylo 4. 8. 2023 a já jsem se chystal na svůj první rocko-

vý festival v životě. Když jsme dojeli na místo určení, což 
byla dostihová dráha Slušovice, okamžitě mě uchvátil pla-
kát s textem „Sudrock fest“. Vstupenky jsme koupili přes 
internet, takže po příchodu jsme si jen vyzvedli pásky. (Já 
jsem dostal pochopitelně tu nealkoholickou). Již při par-
kování jsme slyšeli skvělou hudbu kapely Hanz’s Fuckers. 
Mrzí mě, že jsem si nenahrál víc písní, hráli opravdu skvěle.

Jako další skupina se připravila gothic rock kapela Xlll. 
století. Na můj vkus celkem utahané, ale naživo se to 
dalo poslouchat. Na třetí kapelu jsme si trochu počkali, 
ale vyplatilo se. Připravila se skupina Doga. Obří show, 
skvělá hudba, práce s publikem, plameny, prostě vše, co 
jsem si mohl přát. Čtvrtá skupina byla jedna z  nejzná-
mějších, a  tedy Harlej. Jediným problémem bylo trochu 
horší ozvučení, ale to kapele vyčítat nemůžu. A konečně 
poslední a nejžádanější skupina večera. Morčata na útěku. 
Neuvěřitelně jsem se na ně těšil. Morčata jsou moje sr-
deční záležitost. Neuvěřitelná hudba, nejlepší práce s pu-

blikem. Nálada publika byla nejlepší za celý večer. Vtipné 
pauzy mezi písněmi a spousta písní, které jsem ani neznal. 
Horší bylo, že ke konci festu začalo pršet. Ale náladu mi to 
nezkazilo a festival jsem si maximálně užil.

Václav Čotek

Místo, kam bych se rád podíval znovu
Tyto prázdniny byly výjimečné tím, že jsme letěli do 

Řecka, kam jsme chtěli letět už asi před třemi lety. Během 
devíti dnů jsme si dělali různé výlety, chodili na pláž a do 
moře. Předposlední den jsme byli na prohlídce vzácných 
motýlů. Takových, které nenajdeme nikde jinde než v Řec-
ku. Měli oranžovo červená křídla zespodu a shora byli bílo-
-černí. Původně jsme si mysleli, že tam bude více druhů 
motýlů, proto nás trochu zklamalo, že tam byl jenom je-
den, ale zase jsme tam našli také ještěrky. Poslední den 
jsme strávili v muzeu vzácných kamenů, starých přes 100 
až 150 milionů let. Všechny je našel jeden pán v průběhu 
30 let. A všechny, co našel, byly vzácné. Některé měly hod-
notu i 10 milionů korun, přitom vážily jen jeden kilogram. 
V muzeu vystavovali také zkameněliny staré cca 120 mili-
ónů let, např. trilobiti nebo mušle. Bylo tam velice krásně 
a měli jsme super průvodce. Určitě bych se tam chtěl po-
dívat znovu.

Pavel Kotík

Takovým místem je Babiččino údolí, známé z knihy Ba-
bička od Boženy Němcové. Prožil jsem tam jeden z nejlep-
ších dnů svého života. Nejdříve jsme se vydali do zámku 
paní kněžny, Moc se nám líbil, ale nejvíce nás zaujala hra 
na housle v hodovní síni. Hrála tam nějaká paní pro zpes-
tření a  zpříjemnění prohlídky zámku. Pak jsme se vydali 
po dlouhé cestě k chaloupce, kde kdysi bydlela babička B. 
Němcové. Chaloupka byla uvnitř i zvenku krásně zachova-
lá a klidně bych si dokázal představit v ní bydlet.(Ale asi 
bych se tam unudil.) Hned za ní byl Viktorčin splav. Když 
jsme si to tam všechno prohlédli, vrátili jsme se zpátky 
k rozcestí, odkud jsme pak šli do mlýna. Tam byly pořád 
ještě zachované stroje na mletí obilí, a dokonce jsme vi-
děli, jak se obilí mele. Cestou zpátky jsem si na památku 
koupil pěkný dřevěný náramek.

Eliška Sýkorová
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Do Babiččina údolí bych se chtěl vrátit, protože mě baví 
chodit po hradech a zámcích a tady to bylo ještě vylepše-
né starou chaloupkou a sochou babičky s dětmi, krásnou 
přírodou a projížďkou na koni.

Antonín Manek

Když jsme o prázdninách s mámou a se sestrou zjisti-
li, že v Brně bude výstava modelů planet, domluvili jsme 
se se známými, že u nich přespíme, nasedli jsme do vla-
ku a vydali se do Brna. Po příjezdu jsme se v centru na-
obědvali, ale začalo poprchávat. Rychle jsme nastoupili na 
tramvaje a dojeli ke známým. To už začalo pořádně pršet 
a my se báli, že výstava bude zrušena. Organizátoři akce 
ji posouvali o půl hodinu, potom hodinu, dokonce až dvě, 
ale konečně přestalo pršet a akci zahájili. V parku, kde se 
akce konala, měli modely Slunce, Marsu, Venuše, Měsíce 
a Země, ve dne i v noci. Udělali nám tam přednášku o Zemi 
v noci, o všech světlech, co jsou v noci vidět, od velkých 
metropolí až po oheň i polární zář. Navštívili jsme i plane-
tárium, u kterého se akce konala. Ve sklepě tam měli fotky 
galaxií a nebul. Výstava se mi moc líbila a jestli ji znovu 
někde postaví, rád bych se na ni jel podívat znovu.

Matyáš Mikulica

Letos jsem byla poprvé ve Vysokých Tatrách a moc se 
mi tam líbilo. Viděla jsem spoustu obrovských vodopádů, 
třeba vodopády Studeného potoka, nebo úžasné Štrbské 
pleso. Jedním slovem NÁDHERNÉ!

Ubytovali jsme se na hotelu Fiss, který stál přímo pod 
Soliskem a vyjede se na něj hodně dlouhou lanovkou. Byl 
odsud krásný výhled do okolí.

Ráno jsme celá rodina vyrazila do termálních bazénů 
v  Bešeňové, na které jsem se moc těšila. Vrcholem celé 
dovolené byl výlet na Lomnický štít, je to druhá nejvyšší 
hora Vysokých Tater, s nádherným Skalnatým plesem. A na 
výhledy z Lomnického sedla dlouho nezapomenu. Vím jis-
tě, že se do Vysokých Tater ráda vrátím.

Veronika Lejsková

Místo, kam bych se vrátit nechtěl
Já, moje mamka a mladší sestra jsme jeli na tábor Buřtík. 

Stan jsem sdílel s nevlastním bratrancem Michalem.

Jednoho dne jsem se houpal na síti a najednou „prásk!“ 
Byl jsem dole a moje oči se koukaly nahoru. Z nějakého 
důvodu jsem je nemohl dát dolů. Začal jsem panikařit. 
Moje mamka, když mě uviděla, zavolala rychlou pomoc.

Sanitka přijela, snažili se mi pomoct, ale moje oči stále 
hleděly nahoru. Tak jsme jeli do nemocnice. Položili mě na 
lehátko a dali mi něco na krk, aby mně krev tekla do moz-
ku. Moje oči začaly konečně padat dolů a  mamce spadl 
kámen ze srdce.

Tahle situace byla nejvíc stresující v mém životě. Nikdy 
se nechci do té nemocnice vrátit.

Filip Hošek

Den, který bych chtěl prožít znovu
Chtěl bych znovu prožít den, kdy jsem jel do Prahy na 

fotbalový zápas AC Sparta Praha proti Dynamu Zábřeh. Byl 
to nejlepší zápas, na kterém jsem zatím byl. Byl to odvet-
ný zápas, který Sparta po prvním zápase prohrála 3:1 a ve 
druhém zápase potřebovala dát 3 góly. Stadion byl vypro-
daný a atmosféra úžasná. Celý zápas se fandilo. Jakmile 
dala Sparta první gól, všichni vyskočili ze sedaček a křičeli 
GÓL!!! A začalo se fandit ještě víc. Pak Sparta dala další 
2 góly, otočila zápas a vyhrála o  jeden gól. Ale pak těs-
ně před koncem zápasu Dynamo dalo gól a srovnali skó-
re na 4:4. V ten moment bylo na stadionu hrobové ticho. 
Ale to nás neodradilo od toho, abychom fandili ještě víc. 
A pak se stalo to, co nikdo nečekal. Sparta rychle rozehrála 
a  dala gól. Vyhrála zápas a  postoupila do Evropské ligy. 
Nikdo tomu nemohl uvěřit. Po cestě domů jsme se stavili 
v KFC. A dojeli jsme až ráno. Nádherný den!

Jan Herzán

Prázdniny obdržely spoustu děkovných dopisů…
Milé prázdniny,
…byly jste skvělé. Byl jsem na dovolené ve Španělsku, 

kde jsme se koupali v moři. Navštívil jsem strejdu v Praze. 
Šli jsme do muzea fantastických iluzí, měl jsem nejlepší 
zmrzlinu na Staroměstském náměstí. Ještě jsem jel do 
Brna do kina. Budu se těšit na červenec, až se zase potká-
me.

Váš Adam Janošek
 
…moc jsem si Vás užil, i když jsem si narazil koleno, pro-

tože jsem spadl z  kola. Často jsem byl s  kamarády ven-
ku, kde jsme hráli fotbal. Dokonce jsme začali chodit na 
tréninky -v pondělí, úterý a ve středu. Budu hrát za Sokol 
Kobylí.

A těším se na další prázdniny, až zas budu užívat volna. 
Tak za 10 měsíců ahoj.

Váš Sam Melkus

…jsem rád, že jste. Díky Vám jsem zažil spoustu hezkých 
věcí. Například útěk z  hořícího aquaparku ve Slovinsku 
nebo křtiny mého bratrance na Slovensku. Byl jsem i na 
fotbalovém kempu v  Kobylí. A  tam to bylo dobré. První 
den jsme dostali tričko a trénovali, druhý den jsme hráli 
volejbal, třetí den jsme byli na atletice. Další dva dny jsme 
jezdili na kole, dělali jsme štafetu a bylo vyhlášení výsled-

Nicol Janglová
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ků. Potom jsem byl jenom doma, na trampolíně, v bazénu. 
Byly jste hezké, milé prázdniny. Škoda, že jste nebyly delší.

Matyáš Hasík

…chtěla bych vám poděkovat za vše, co jsem mohla 
prožít. Třeba jízdu do Budapešti, která se povedla opravdu 
jen tak tak, protože jsme jeli brzy ráno vlakem a moc jsme 
nestíhali…Vydali jsme se velkou túru na vyhlídku na ce-
lou Budapešť, která byla opravdu nádherná, ale ten výšlap 
byl tak náročný, že už bych tam asi znovu nešla. Ale to, co 
následovalo potom, mi celý náročný a únavný den vyna-
hradilo.Šli jsme do budapešťské zoologické zahrady, která 
byla nejhezčí, jakou jsem kdy viděla. Tolik zvířat a tak nád-
herných přístřešků pro slony, hrochy, žirafy a jiná zvířata 
jsem nikdy neviděla. Děkuji Vám, prázdniny, že jsem tohle 
mohla prožít.

S pozdravem Nela Kulíšková

…díky Vám jsem nemusela chodit do školy a jsem za to 
vděčná. Prožila jsem spoustu skvělých zážitků. Byla jsem 
s  kamarádkami na Pálavě, ale ještě předtím jsme spa-
ly u Aničky a sázely tykve. Brzy ráno jsme se nachystaly 
a  vydaly se autem do Pavlova, odtud pěšky k  Pálavě až 
na Děvičky. Po pár hodinách nás přepadl hlad, a tak jsme 
navštívily restauraci. Smažený květák nám přinesli po ho-
dině a půl čekání, když už jsme chtěly odejít. Ale čekání se 
vyplatilo. Taky jsem díky Vám byla na Slovensku v Tatrách 
a šla šestihodinovou túru. To už tak super nebylo. Zmokli 
jsme, ale to nás nezastavilo a šli jsme dál. Ještě jsem byla 
v kině na one man show The movie. Po tomhle zážitku na-
stal nákup oblečení.

No, teď už jste skončily a  já se opět snažím vrátit do 
režimu, kdy ve 22:00 chodím spát a v 6:30 vstávám. Moc 
jste mi v tom nepomohly, ale i tak mi chybíte.

Barbora Blahová

…jsem Vám vděčná, že jsem Vás mohla prožít tímhle 
způsobem. Na začátku jsme s kamarádkami šly k Aničce 
Mikulicové, kde jsme sázely tykve. Moc mě to bavilo. Pak 
jsme si nachystaly věci a šli připravit stan na spaní. Druhý 
den jsme jely do Pavlova na výšlap Pálavy, tedy spíše na 
Děvičky. Užily jsme si spoustu zábavy. Cesta byla náročná 
a strmá, ale zvládly jsme to. Na Děvičkách jsme si daly sva-
činu a udělaly pár fotek. Cesta zpátky byla lehčí. Na oběd 
jsme si zašly do jedné z místních restaurací. Čekaly jsme 
na něj strašně dlouho, ale byla to zábava. Poté jsme zašli 
na zmrzku a jely k jedné z máminých kamarádek na chatu, 
kde jsme si mohly odpočinout. Pak jsme jely domů. Výlet 
jsem si moc užila a chtěla bych ho zažít ještě jednou.

Škoda, že už končíte, drahé prázdniny. Bylo mi potěše-
ním.

Ema Grégrová

…díky Vám jsem mohla prožít spoustu zajímavých i ne-
zajímavých věcí. Ale ty zajímavé jsou samozřejmě před-
nější. Na Vašem začátku jsme přespávali s Aničkou, Bárou 
a Emou u Aničky na zahradě a den na to jsme si vyšláply 
na Pálavu k zřícenině hradu Děvičky (který jsme samozřej-
mě zvládly bez problémů). Taky jsem byla se sestřenicemi, 

tetou a sestrou v Břeclavi (v domě po jejich babičce), kde 
jsme každý den jezdily na kole na koupaliště. Hodně jsme 
bývali s rodinou i na chalupě na Slovensku. Tam jsme si to 
užívali. Nebylo tam totiž ani vedro, ani zima. A prázdniny 
jako vždycky zakončily vrbecké hody, které ten konec dost 
zpříjemnily. Milé prázdniny, nakonec Vám chci říct, že Vás 
mám ráda, a prosím, příští rok se klidně prodlužte alespoň 
o měsíc. Mějte se krásně a zase za rok…

Doubravka Kočková

…tak moc jsem se na Vás těšila a Vy jste utekly rychleji, 
než jsem čekala. Nejlepší na Vás byla dovolená v Turec-
ku. Byli jsme tam týden, což si myslím, že je tak akorát, 
ale nebránila bych se, kdybychom tam ještě zůstali. Náš 
hotel byl nádherný a bylo tam úplně všechno. Bazén, to-
bogán, fitko, vnitřní ledový bazén, sauna, vířivka a mnoho 
dalších super věcí. Každý den jsme samozřejmě chodili na 
pláž „chytat bronz“. A  jeden den jsme jeli do delfinária, 
které bylo taky super. Samozřejmě na Vás bylo mnohem 
víc krásných věcí. Třeba takové hody… Protože sestra byla 
stárka, tak jsme měli doma docela frmol. Ale všechno jsme 
zvládli, i moje narozeniny jsme oslavili. No a teď je konec. 
Zase sedím ve škole a píšu Vám tenhle dopis. Ale nebojte, 
už odpočítávám dny do dalších takových super prázdnin. 
Už se Vás nemůžu dočkat. Mějte se krásně a nezapomeňte 
mi nachystat nějaký program na příští prázdniny.

S pozdravem
Adéla Michnová

…díky Vám jsem mohl jet do státu Bosna a Hercegovina. 
Měl jsem se výborně, až na tu cestu. Byla tam hezká pří-
roda a taky ty chatky. Večer, když jsme dojeli, viděli jsme, 
jak nějací lidi vedou ovce. Nějaké zůstaly na cestě, tak je 
taťka musel popohnat. Další den jsme jeli do města, kde 
normálně je 40 stupňů. Na oběd jsme se stavili v turecké 
restauraci, dali jsme si burek. To je koláč z masa a speciál-
ního těsta, tenčího než listové, a to se motá na sebe. Burek 
nemusí být jenom s masem, může být s dýní, zelím nebo 
sýrem. Všechny dny jsme prožívali skoro stejně. Akorát 
ten poslední jsme byli na pětikilometrové túře. Procházeli 
jsme kolem krav a skoro celou cestu mě otravovaly mou-
chy. Ale moc se mi tam líbilo a jel bych tam znova.

Josef Halíř

Své prázdninové vzpomínání zakončila trefně jedna 
z  pisatelek dopisů: „No a  teď musím furt sedět v  lavici 
a snažit se přežít další školní rok.“

Co mi o prázdninách chybělo
Mně chyběla dovolená. Kvůli odpočinku, možným zá-

žitkům a objevování nových věcí. Sice jsme s rodinou pro-
žili víkend na chatě, ale to bohužel nestačilo. Ideálně by 
to chtělo aspoň týden dovolené, protože jsem chodil na 
brigády, tudíž jsem si moc neodpočinul. Na druhou stra-
nu jsem si něco přivydělal. Třeba na opravu motorky (po-
třebuje nové blinkry), ale hlavně na “papíry” na motorku, 
které bych si chtěl začít dělat na jaře.

Martin Havlík
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Co jsem se o prázdninách naučil…

… Kamaráda skákat ze skokánku, sebe lépe běhat, mít 
větší výdrž při chůzi, víc pomáhat doma, vařit, líp chytat 
při fotbale, mít lepší kontrolu míče.

David Procházka

…Přes prázdniny mívám atletický trénink - čtyřikrát týd-
ně. Někdy ty tréninky bývají dost náročné, ale mně to ne-
vadí. A naučil jsem se házet kladivem.

Na konci prázdnin jsme měli hody a  já jsem chodil 
v kroji všechny tři dny. Taky mě potom z těch bot bolely 
nohy. Zato už umím i verbuňk, šel mi dobře. Na kolotoče 
jsem moc nechodil, protože stály hodně peněz.

David Vajbar

Všude dobře, doma nejlíp…

Na dovolenou jsme se s rodinou vydali do Beleku v Tu-
recku. Jeli jsme tam na týden. Když jsme vešli do hote-
lu, bylo na něm hned znát, že je pětihvězdičkový. Všude 
sklo a mramor. A bazén byl opravdu velký a dalo se v něm 
plavat, což bylo boží. Po snídani jsme vždy vyrazili k moři. 
Celý týden byly vlny, ale to nás neodradilo do něj jít. Kaž-
dý den tam byly animační programy, různé soutěže, tance, 
ale hlavně večerní show. Na večeře jsme chodili do luxus-
ní restaurace, kde byl každý hezky oblečený. Měli tam vý-
borná jídla, zdravá, ale i ta nezdravá. Poslední dny se mi 
však už zastesklo po mojí měkoučké posteli, po kočičce 
a mých blízkých. Je super vyjet nebo vyletět si někam na 
dovolenou, ale nakonec si přece jen myslím, že i když je 
všude moc krásně, doma je doma.

Anna Mikulicová

O prázdninách básníme, na další se těšíme! 
(A tak trochu i do té školy…)
Slunce
Zima je pryč,
ven vylezlo slunce.
Elektřina tak byla šetřena,
protože světla bylo o moc více.

Lidi napouštěli bazény,
aby je trochu zchladily.
Přitom jen pár stromů by stačilo,
nebo střechy natřít na bílo!

Kdybychom tohle udělali,
horkem jsme trpět nemuseli.

Vojtěch Burian

Povedené prázdniny
Když prázdniny začaly,
s Dáňou jsme to zvorali.
Vytrhli jsme houpačku,
a tak dostali prácičku…

Potom na farním táboře,
jó, tam bylo fakt dobře.
Byla to velká paráda,
vládla tam dobrá nálada.

Pak jsme jeli k moříčku
ne na nějakou trapnou říčku,
chytli jsme tam hvězdici
a nadhazovali udici.

Prázdniny mě bavily,
škoda že už skončily.
Znovu nám začíná škola,
to zas bude pěkná mela!

Šimon Havelka

Letní čas

Prázdniny jsou tady zas,
přináší nám letní čas.
Na dovolené pojedeme
a ven taky občas půjdeme.

Budeme chodit do bazénu,
kde osvěžíme svoji hlavu.
Hrady také navštívíme,
kde se o historii něco dozvíme.

Na brigádu občas někdo chodí,
peníze se vždycky hodí.
Až zjistíme, že škola začíná,
skloníme hlavu do klína.

Ondřej Ostřížek

Prázdninová
Byly zase prázdniny,
dělali jsme blbiny.
Tábory a dovolené,
věci už mám zabalené.

V bazéně si zaplaveme,
na lehátku opálíme.
Na hřiště si zaběhneme,
kaštany poshazujeme.
S kamarády, s rodinou
před první školní hodinou
chvilinku si užijeme,
pak do lavic usedneme.

Barbora Herůfková

Dominik Lůbal

Josef Ovesný



KOBYLÍ DĚDINA 3/2023

41

Letní prázdniny

Dostaneme vysvědčení,
vyběhneme ze školy,
odložíme tašky domů,
pak skočíme do vody.

Zavoláme třikrát hurá,
už jsou letní prázdniny,
zajedem si na výlet,
dáme si dvě zmrzliny.

Vytáhneme tašky, kufry,
zabalíme na tábor,
nastoupíme do vozidla
a tam zpívá celý sbor.

Prázdniny nám utečou,
jako voda uplynou,
sedneme zas do lavic,
učíme se jako nic.

Adéla Herůfková, Štěpánka Čeperová

To nám to uteklo…
Léto je období nejlepší,
které nás vždycky potěší.
Prázdniny dva měsíce,
na to se těšíme nejvíce.

Na dovolenou poletíme,
pěkně se tam pobavíme.
Na tábor pak pojedeme,
kde si s kamarády užijeme.

To uteklo! Zase škola.
To bude zas pěkná nuda.
Budou z nás už šesťáci,
bude toho hodně na práci.

Hana Pálenská, Sára Škaroupková

Škola volá!
Prázdniny skončily,
rádi bychom se k nim vrátili.
abychom si to ještě víc užili
a do bazénu skočili.

Do školy jsme se vrátili,
abychom učení probrali.
Učitelka bezva je,
v hodině si s námi pohraje.

Čtvrtou třídu jistě hravě zvládneme,
na další prázdniny se už těšíme.

Barbora Poulíková, Fanny Michnová

Léto už nám končí,
škola zase začíná,
učení nám nastane,
zábava už pomine.

Každé ráno v sedm vstávat,
na školu se přichystávat.
Naše paní učitelka
naučí nás všecičko,
přidá ještě maličko.

Vojtěch Komosný, Vít Kapusta

Zpátky ve škole
Na školu jsem se velice těšila. Ze všeho nejvíc na učite-
le, s nimi je v hodinách i o přestávkách zábava. Ráda po-
znávám nové věci a nové lidi a ve škole poznávám nové 
předměty a učitele. Podle mě je škola lepší než prázdniny. 
Doma si odpočinou rodiče a ve škole zas děti a o víkendu 
si odpočinou i učitelé. Naši rodiče prázdniny nemají rádi, 
protože nás musí hlídat. Když prázdniny končí, tak jsou 
šťastní. Takže si myslím, že když jsem šťastná ve škole a ne 
o prázdninách, je to docela normální. Do školy se těším ze 
všeho nejvíc. Já totiž školu miluji. Ten dobrý pocit, který 
prožívám v hodinách. Škola je pro mě něco jako nejlepší 
část mého života.

Lucie Krčmářová

Ádin karambol
Spadla Áďa na betonu,
narazila si tam patu.
Myslela si, že to nic není,
další den se ale ukázalo zranění.

Áďa začla panikařit, 
že se jí nebude v týmu dařit. 
Jolčiným jeli autem,
brodili se spolu blátem.

 Jak přijeli do špitálu,
Áďa s Tadem běží k sálu.
Honza za ní rychle spěchá,
nohu useknout jí nechá.

Nakonec je Áďa dobrá, 
nohu useknutou nemá.
Má ji prý jen naraženou, 
bez berlí ji ven hned  ženou.

Teďka chodí o koštěti,
V podpaží má mnoho štětin.

Své kamarádce na zmírnění bolesti 
a pro zlepšení nálady složily

Julie Horáčková, Barbora Herůfková, 
Karolína Horáčková, Tereza Kallusová
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Sběr pomerančové kůry
V  letošním školním roce žáci a  pracovníci naší školy 

nasbírali 66,9 kg sušené pomerančové kůry. Nejvíce kůry 
přinesly děti z prvního stupně, ale opět se úspěšně zapo-
jila i 8. B.

V jednotlivcích zvítězil Adam Janošek z druhé třídy, kte-
rý přinesl 13 kg, druhý byl páťák Lukáš Otáhal s 6,55 kg, 
třetí Nikol Kašubová ze 4. třídy s 5,05 kg kůry.

Pořadí tříd podle počtu kg na jednoho žáka:

1.- 2. třída- 1,49 kg
2.- 3. třída- 1,17 kg
3.- 5. třída- 0,61 kg
Všem dětem i rodičům za jejich snahu děkujeme.

Marie Jandová

Letošní prvňáci 
a jejich patroni z devátých tříd
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zpravodaj Obce Kobylí       č. 3/2023     cena 12 Kč      vyšlo v září 2023

KOBYLÍ DĚDINA - periodický tisk územního samosprávného celku
vydává Obec Kobylí, adresa: Obecní úřad, Kobylí 459, 691 10 Kobylí

IČO: 283266, tel.: 519 431 106, e-mail: podatelna@kobyli.cz
Příprava – Táňa Rosochová, Jarmila Borovičková, Miroslava Řeháková

vychází nepravidelně, místo vydání Kobylí, registrační číslo 370011091
grafická úprava a tisk:  Stillus s.r.o. reklamní agentura Břeclav

vyšlo v září 2023, náklad 600 výtisků, cena 12,- Kč, neprošlo jazykovou úpravou

Zarážení hory 2023 - Kobylští ochotníci,
Mužáci z Kobylí a Sbor Jarmily Borovičkové

V TOMTO ČÍSLE:
Informace z kulturní komise
Kobylská zahrádka 2023
Volejbalové memoriály
Fotbalové kempy
Farní příloha

ZaráženíZaráženíHoryHory

Zarážení hory 2023 foto Martina Čejková, Michal Řačák


